



# ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

05-08  
ທັນວາ  
2022  
ປີທີ 11  
ສະບັບທີ 897

## ການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX



ໜ້າ 2

### ບົດສູນທອນພິດ

### ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ 4

**ຮຽນ:** - ພະນະທ່ານ ທອງ ປະຈຳປີ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ມີນີ້ລຸນ ສີສຸລິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ, ປະທານປະເທດ ແຫ່ງສປປລາວ ທີ່ເຄົາລົບ ແລະນັບຖືຢ່າງສູງ!

- ບັນດາທ່ານຜູ້ນຳຂັ້ນສູງ, ອາດິດຜູ້ນຳຂັ້ນສູງຂອງພັກລັດ ທີ່ນັບຖື!

- ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ແຂກທີ່ມີກຽດທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງທັງຫລາຍ.

ປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາແຫ່ງຊາດ ມາດຕາ 59 ກ່ຽວກັບກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

### 9 ເດືອນຜ່ານມາ ເສດຖະກິດແຫ່ງຊາດ ຂະຫຍາຍຕົວຢູ່ໃນລະດັບ 4,2%

(ສມຊ) ໃນວັນທີ 5 ທັນວາ 2022 ທ່ານ ພັນຄຳ ວິພາວັນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປລາວ ໄດ້ລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານພື້ນເດັ່ນຂອງລັດຖະບານໃນ ປີ 2022 ແລະ ສະເໜີທິດທາງແຜນວຽກ ຈຸດສຸມໃນປີ 2023 ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ກ່າວວ່າ:

ໃນໄລຍະ 11 ເດືອນຜ່ານມາ, ລັດຖະບານ ຊຸດທີ 9 ໄດ້ສືບຕໍ່ສຸມໃສ່ບັນຊາ-ຊີ້ນຳການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ, 5 ວຽກງານຈຸດສຸມ ຂອງວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ



ແລະ 6 ວຽກຈຸດສຸມ ຂອງວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດໄດ້ຮັບຮອງ

ທີ່ກຳນົດໄວ້. ການປະຕິບັດແຜນດັ່ງກ່າວ ດຳເນີນໄປໃນເງື່ອນໄຂທີ່ສະພາບການສາກົນ, ພາກພື້ນ ແລະ ຢູ່ພາຍໃນປະເທດ ມີທັງຂໍ້ສະດວກ, ກາລະໂອກາດ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍຫລາຍປະການ ສຳລັບສະພາບພາຍໃນປະເທດຂອງພວກເຮົາ ກໍໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ຢ່າງໜັກໜ່ວງບວກກັບຜົນກະທົບຈາກສະພາບການຂອງສາກົນ ແລະ ພາກພື້ນ ຍິ່ງສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ລາວເຮົາຢ່າງໜັກໜ່ວງບໍ່ໄດ້ ໂດຍສະເພາະແມ່ນເຮັດໃຫ້ລາຄານຳມັນແພງຂຶ້ນ ທັງຕ້ອງຊອກຫາເງິນ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

### ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ປະຈຳປີ 2022



(ສມຊ) ວັນທີ 30 ພະຈິກ 2022 ທີ່ເຮືອນຮັບແຂກກະຊວງແຮງງານນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຄົບຄະນະ ປະຈຳປີ 2022 ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ລິເບີ ລິບົວປາວ ປະທານກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມ

ຂອງທ່ານ ປອ. ນາງ ສຸນທອນ ໄຊຍະຈິກ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ມີບັນດາທ່ານປະທານ-ຮອງປະທານກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

### ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ

(ສມຊ) ໃນວັນທີ 5 ທັນວາ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ໃນໂອກາດເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX, ທ່ານ ຄຳເຈນ ວົງໄຜສີ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ໄລຍະ 9 ເດືອນ ແລະ ຄາດຄະເນໝົດປີ 2022 ວ່າ: ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ປີ 2022 ແມ່ນໄດ້ດຳເນີນໃນສະພາບການຂອງໂລກ ແລະ ພາກພື້ນ ສືບຕໍ່ຜັນແປຢ່າງສັບສົນ ໃນນີ້ລວມທັງສະພາບການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19, ໄພພິບັດທາງທຳມະຊາດ, ຄວາມຂັດແຍ່ງດ້ານການເມືອງ ແລະ ເສດຖະກິດຂອງບາງປະເທດ, ເຊິ່ງໄດ້ເຮັດໃຫ້ເສດຖະກິດໂລກ ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ຖືກຖອຍລົງຈາກລະດັບ 6,0% ປີ 2021 ລົງມາຢູ່ໃນລະດັບ 3,2% ຈາກສະພາບການດັ່ງກ່າວ,



ຖືກວ່າປະເທດພວກເຮົາຈະມີໂອກາດຫລາຍດ້ານແຕ່ກໍສືບຕໍ່ປະເຊີນກັບ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3



ຊົມເຊີຍອັນຊາດ 2 ທັນວາ (02/12/1975-02/12/2022) ຄົບຮອບ 47 ປີ ຢ່າງສຸດໃຈ!







9 ເດືອນ...

ຕາຕ່າງປະເທດເພື່ອນຳເຂົ້ານໍ້າມັນ ຫລາຍຂຶ້ນກວ່າເກົ່າທົບເທົ່າຕົວ ເຊິ່ງ ເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາເກີດສະພາບຂາດ ເງິນຕາ ແລະ ເປັນຜົນຜົງໃຫ້ເງິນກັບ ອ່ອນຄ່າບວກກັບການປັບອັດຕາດອກ ເບ້ຍຜື່ນຖານເພີ່ມຂຶ້ນຂອງທະນາຄານ ກາງຂອງສະຫະລັດອາເມລິກາ ຍິ່ງຊໍ້າ ເຕີມເຕີມໄປອີກ, ທັງໝົດໄດ້ສົ່ງຜົນ ກະທົບຕໍ່ໄພເງິນເຜີ້ຂອງລາວເພີ່ມຂຶ້ນ ສູງ ເພາະປະເທດເຮົາມີຜື່ນຖານເສດ ຖະກິດທີ່ອ່ອນນ້ອຍ, ບອບບາງ ແລະ ເປັນປະເທດນໍ້າເຂົ້ານໍ້າມັນເຊື້ອໄຟສໍາ ເລັດຮູບ 100%. ນອກຈາກນັ້ນ, ບາງ ແຂວງພາກເໜືອ ແລະ ພາກໃຕ້ ຍັງ ຖືກຜົນກະທົບຢ່າງໜັກໜ່ວງຈາກຜົນ ຕົກໜັກ. ເຖິງແມ່ນວ່າສະພາບສາກົນ, ພາກພື້ນ ແລະ ພາຍໃນ ຈະມີຄວາມ ຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍຫລາຍປະ ການ ແບບບໍ່ເຄີຍມີໃນຮອບຫລາຍປີ ຜ່ານມາກໍຕາມ ແຕ່ພາຍໃຕ້ການນໍາ ມາ-ຊີ້ນຳຢ່າງໃກ້ສິດ ຂອງຄະນະບໍລິ ຫານງານສູນກາງພັກ, ກົມການເມືອງ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ກໍຄືການຕິດຕາມກວດກາເປັນປົກກະ ຕິຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະຊາ ຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ການຮ່ວມມືຊ່ວຍ ເຫລືອຂອງບັນດາປະເທດເພື່ອນມິດ ບວກໃສ່ກັບຄວາມພະຍາຍາມຢ່າງຕັ້ງ ໜ້າຂອງລັດຖະບານ ໃນການແກ້ບັນ ຫລວມຂອງຊາດ ຈິ່ງເຮັດໃຫ້ພວກ ເຮົາສາມາດປະຕິບັດປະຄອງເສດຖະກິດ ຂອງຊາດ ບໍ່ໃຫ້ຕົກເຂົ້າສູ່ວິກິດທີ່ໜັກ ໜ່ວງ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ, ເປັນ ລະບຽບຮຽບຮ້ອຍໄດ້ໂດຍຜື່ນຖານ ແລະ ໄດ້ມີໜ້າຜົນສໍາເລັດຈໍານວນ ໜຶ່ງ ດັ່ງນີ້:

1) ການຂະຫຍາຍຕົວດ້ານ ເສດຖະກິດ: ໄດ້ຊຸກຍູ້ໃຫ້ບັນດາຫົວ ໜ່ວຍການຜະລິດກະສິກໍາ, ອຸດສາຫະ ກໍາ ແລະບໍລິການທີ່ເປັນທໍາແຮງ ຂັບ ເຄື່ອນການຂະຫຍາຍຕົວຂອງເສດຖະ ກິດ ໃຫ້ດີຂຶ້ນ, ອີງໃສ່ການຄິດໄລ່ GDP ໃນໄລຍະ 9 ເດືອນຜ່ານມາ ເຫັນວ່າເສດຖະກິດແຫ່ງຊາດຂະຫຍາຍ ຕົວຢູ່ໃນລະດັບ 4,2% ແລະ ຄາດວ່າ ໝົດປີຈະສູ່ຊື່ນໃຫ້ຂະຫຍາຍ ຕົວໄດ້ ໃນລະດັບ 4,4% (ຕາມແຜນ 4,5%) ເຖິງແມ່ນວ່າຈະບໍ່ບັນລຸຕາມແຜນ ແຕ່ ກໍມີທ່າອ່ຽງຂະຫຍາຍຕົວທີ່ດີຂຶ້ນ ໃນ ສະພາບແວດລ້ອມທີ່ຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ທາທາຍໃນປັດຈຸບັນ.

2) ການເກັບລາຍຮັບງົບປະ ມານ: ໄດ້ເພີ່ມທະວີການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຕ້ານການຮົ່ວໄຫລຂອງລາຍຮັບ ງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ດ້ວຍການສຸມ ໃສ່ການຫັນການເກັບລາຍຮັບເປັນ ທັນສະໄໝ ແລະ ອອກນິຕິກຳລຸ່ມກິດ ໜາຍຈໍານວນໜຶ່ງ; ສຸມໃສ່ສ້າງຖານ ອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມໄດ້ 9.391 ຫົວ ໜ່ວຍ ໃນຈໍານວນທັງໝົດ 10.500 ຫົວໜ່ວຍໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ກວມເອົາ 89,43%; ສືບຕໍ່ສ້າງຖານ ລາຍຮັບໃໝ່ຈໍານວນໜຶ່ງ ໃນຂົງເຂດ ຕ່າງໆເຊັ່ນ: ການຜະລິດ ແລະ ສົ່ງ ອອກສິນຄ້າກະສິກໍາ, ການເຮັດທົດ ລອງແຮ່ທາດ, ການແກ້ໄຂພາຫະນະ ທີ່ເຂົ້າບໍ່ຖືກຕ້ອງ, ການທົດລອງປະຕິ ບັດໂຄງການຂຸດຄົ້ນ Bitcoin, ປັບ ປຸງການຂົນສົ່ງທາງລົດໄຟ ແລະ ເປີດ ປະເທດຮັບເອົານັກທ່ອງທ່ຽວ ແລະ

ອື່ນໆ. ສະນັ້ນ, ຈິ່ງເຮັດໃຫ້ການເກັບ ລາຍຮັບງົບປະມານ ມາຮອດວັນທີ 22 ພະຈິກ 2022 ບັນລຸໄດ້ 27.589 ຕື້ກີບ ຫລື ປະມານ 87,33% ຂອງ ແຜນການປີ ທຽບກັບເດືອນພະຈິກ 2021 ເພີ່ມຂຶ້ນ 33% ຫລື ເປັນເງິນ ທຽບເທົ່າ 6.783 ຕື້ກີບ, ໃນນັ້ນ ຜື່ນ ເດີນແມ່ນລາຍຮັບພາຍໃນສາມາດບັນ ລຸໄດ້ 25.832 ຕື້ກີບ, ເທົ່າກັບ 89,19% ຂອງແຜນການປີ ທຽບໃສ່ ໄລຍະດຽວກັນຂອງປີຜ່ານມາເພີ່ມຂຶ້ນ 37 % ຫລື ເພີ່ມຂຶ້ນ ເປັນເງິນທຽບ ເທົ່າ 6.957 ຕື້ກີບ, ຄາດຄະເນລາຍ ຮັບໝົດປີ 2022 ຈະປະຕິບັດໄດ້ປະ ມານ 32.447 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 102,70% ຫລື ຖ້າບຸກບືນຢ່າງແຂງ ແຮງຈະບັນລຸໄດ້ປະມານ 33.574 ຕື້ ເທົ່າກັບ 106,27% ຂອງແຜນການ ປີ (ຈະເປັນປີທີ 2 ຕິດຕໍ່ກັນທີ່ສາມາດ ເກັບລາຍຮັບໄດ້ເກີນແຜນ).

3) ການປະຕິບັດລາຍຈ່າຍ ງົບປະມານ: ລັດຖະບານ ປະຕິບັດ ລາຍຈ່າຍງົບປະມານບັນຈິດໃຈປະຢັດ ຕາມດໍາລັດວ່າດ້ວຍການປະຢັດ ແລະ ຕ້ານການຝຸ່ມເຝືອຍ ກໍຄືດໍາລັດວ່າ ດ້ວຍລົດຂອງລັດ ຢ່າງເປັນເຈົ້າການ. ພ້ອມນັ້ນ, ຍິ່ງສາມາດປະຕິບັດລາຍ ຈ່າຍງົບປະມານໄປຕາມແຜນການ ແລະ ຮັບປະກັນການເບີກຈ່າຍທີ່ຈໍາ ເປັນໄດ້ຕາມປົກກະຕິ ເປັນຕົ້ນ: ເງິນ ເດືອນ, ເງິນນະໂຍບາຍ, ການຊໍາລະ ໜີ້ສິນພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ແລະ ອື່ນໆ. ລາຍຈ່າຍງົບປະມານ ມາຮອດ ວັນທີ 22 ພະຈິກ ປີ 2022 ສາມາດ ບັນລຸໄດ້ 23.752 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 67,07% ຂອງແຜນການປີ, ຄາດ ຄະເນ ໝົດປີບັນລຸໄດ້ 34.553 ຕື້ ກີບ ເທົ່າກັບ 99,60% ຂອງແຜນ ການປີ, ເນື່ອງລັດຖະບານ ສາມາດປະ ຢັດລາຍຈ່າຍຈໍານວນໜຶ່ງທີ່ບໍ່ຈໍາເປັນ ອອກ ເຮັດໃຫ້ມູນຄ່າການຂາດດຸນງົບ ປະມານຫລຸດລົງ ທຽບໃສ່ແຜນການ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດຮັບຮອງເອົາ.

4) ການແກ້ໄຂໜີ້ສິນ: ລັດ ຖະບານ ໄດ້ສືບຕໍ່ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ແກ້ ໄຂບັນຫາໜີ້ສິນ ໄປຕາມຂອບແຜນ ທີ່ໄດ້ກໍານົດໄວ້ ແລະ ສາມາດປະຕິບັດ ປະຄອງໃນການຊໍາລະໜີ້ສິນໄດ້ ໂດຍ ສາມາດເຮັດໃຫ້ປະເທດເຮົາ ບໍ່ໃຫ້ຕົກ ເປັນປະເທດທີ່ຊໍາລະໜີ້ສິນບໍ່ໄດ້. ພ້ອມນັ້ນ, ການແກ້ໄຂໜີ້ສິນໂຄງ ການລົງທຶນລັດ ດ້ວຍການອອກພັນ ທະບັດລັດຖະບານ ສາມາດປະຕິບັດ ໄດ້ 5.197 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 51,54% ຂອງແຜນການປີ (ແຜນການປີ ແມ່ນ 10.083 ຕື້ກີບ).

5) ການຮັກສາສະຖຽນລະ ພາບດ້ານເງິນຕາ: ລັດຖະບານ ໄດ້ສຸມ ໃສ່ແກ້ໄຂບັນຫາການເໜັງຕີງຂອງອັດ ຕາແລກປ່ຽນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ແລະ ອັດຕາເງິນເຜີ້ ເພື່ອປະຕິບັດປະຄອງການ ເໜັງຕີງດັ່ງກ່າວໃຫ້ສະລໍ່ຕົວໃນຈັງ ຫວະທີ່ຊໍາລົງ. ໃນນີ້, ໄດ້ສຸມໃສ່ຄຸ້ມ ຄອງບັນດາຮ້ານແລກປ່ຽນ ໃຫ້ເຂົ້າສູ່ ການຄຸ້ມຄອງຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ເຊິ່ງສາມາດດັດສິມຮ້ານແລກປ່ຽນ ຈາກໃນເມື່ອກ່ອນ ມີຈໍານວນ 500 ກວ່າຮ້ານ ມາຮອດປັດຈຸບັນເຫລືອ ຈໍານວນ 113 ຮ້ານ ແລະ ໃນຕໍ່ໜ້າ ຍິ່ງຈະສືບຕໍ່ດັດສິມຈົນກ່າວໄປເຖິງບໍ່ ມີຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາເອກະເທດ ໂດຍຫັນເປັນປ່ອງບໍລິການຂອງທະນາ ຄານຄືກັບປະເທດອື່ນໆ; ພ້ອມນັ້ນ,

ກໍໄດ້ຄຸມເຂັ້ມການໂອນເງິນຊື້-ຂາຍ ສິນຄ້າ ແລະ ເງິນທີ່ນໍາເຂົ້າມາລົງທຶນ ຕ້ອງຜ່ານລະບົບທະນາຄານ, ໄດ້ແກ້ ໄຂການສະໜອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ໃຫ້ແກ່ບໍລິສັດທີ່ນໍາເຂົ້ານໍ້າມັນເຊື້ອໄຟ ທີ່ເປັນຫລັກແຫລ່ງ ເຊິ່ງສາມາດສະ ໜອງນໍ້າມັນເຊື້ອໄຟໃຫ້ສັງຄົມໄດ້ປົກ ກະຕິ (ເຖິງລາຄາແພງແດ່ ກໍຂຶ້ນຢູ່ກັບ ຕະຫລາດສາກົນ).

6) ການປະຕິຮູບລັດວິສາຫະ ກິດ: ລັດຖະບານ ໄດ້ອອກເປັນມະຕິ ໃນການແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນ ການປັບປຸງລັດວິສາຫະກິດ ທັງໄດ້ກໍາ ນົດບັນຊີລັດວິສາຫະກິດທີ່ຈະປັບປຸງ ຢ່າງລະອຽດ, ການປັບປຸງ ແມ່ນສຸມ ໃສ່ປັບປຸງປະສິດທິຜົນຂອງການບໍລິ ຫານ, ປັບໂຄງສ້າງໜີ້ສິນຂອງລັດວິ ສາຫະກິດ ແລະ ປັບປຸງໂຄງສ້າງການ ຖືຮຸ້ນ ເພື່ອໃຫ້ການບໍລິຫານຈັດການ ເປັນເມືອາຊີບ ແລະ ມີຄວາມໂປ່ງໃສ ມີປະສິດທິຜົນທາງເສດຖະກິດ, ຜ່ານ ການປັບປຸງ ເຫັນວ່າການເຄື່ອນໄຫວ ທຸລະກິດຂອງລັດວິສາຫະກິດຈໍານວນ ໜຶ່ງມີທ່າອ່ຽງທີ່ດີຂຶ້ນ ສົມທຽບໃນ ໄລຍະຜ່ານມາ ຕົວຢ່າງ: ຂົງເຂດທະ ນາຄານທຸລະກິດ ໃນເມື່ອກ່ອນແມ່ນ ເກີດສະພາບການຫລຸດທຶນ ແລະ ສ້າງ ໜີ້ທີ່ບໍ່ເກີດດອກອອກຜົນເປັນຈໍາ ນວນມະຫາສານ, ມາຮອດປັດຈຸບັນ ເລີ່ມມີກໍາໄລ ແລະ ມອບພັນທະໃຫ້ ລັດໄດ້ຕາມເປົ້າໝາຍ.

7) ການສົ່ງເສີມການລົງທຶນ ຂອງພາກເອກະຊົນ: ໄດ້ສືບຕໍ່ປັບປຸງ ກົນໄກອໍານວຍຄວາມສະດວກ ແລະ ສົ່ງເສີມການລົງທຶນ ຕາມນະໂຍບາຍ ແລະ ຄໍາສັ່ງຂອງລັດຖະບານ ເປັນຕົ້ນ ການຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງບັນດານິຕິກໍາ ຕ່າງໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຄະນະກໍາມະ ການສົ່ງເສີມ ແລະ ຄຸ້ມຄອງການລົງ ທຶນຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ຂັ້ນແຂວງ; ໄດ້ ເອົາໃຈໃສ່ຊຸກຍູ້ບັນດາໂຄງ ການລົງ ທຶນກໍາສ້າງຜື່ນຖານໂຄງລ່າງຂະໜາດ ໃຫຍ່ ເຊິ່ງໄດ້ມີຄວາມຄືບໜ້າຕາມ ແຜນການທີ່ກໍານົດໄວ້.

8) ດ້ານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງ ກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ການພົວພັນ ສາກົນ: ໄດ້ສຸມໃສ່ວຽກງານ ປກສ- ປກຊ ທົ່ວປວງຊົນຮອບດ້ານ ອັນໄດ້ ເຮັດໃຫ້ປະເທດຊາດພວກເຮົາສືບຕໍ່ມີ ສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເມືອງ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ ແລະ ເປັນລະ ບຽບຮຽບຮ້ອຍໂດຍຜື່ນຖານ, ການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າ ດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຍາເສບຕິດ ກໍ ມີບາດກ້າວທີ່ດີຂຶ້ນ ໂດຍສະເພາະສາ ມາດມ້າງຄະດີແລະ ຈັບກຸມຜູ້ຄໍາລາຍ ລະນີ. ພ້ອມນັ້ນ, ໄດ້ເສີມຂະຫຍາຍ ການພົວພັນຮ່ວມມືກັບຕ່າງປະເທດ ແລະ ປະເທດເພື່ອນມິດຍຸດທະສາດ ແລະ ພິເສດແມ່ນປະເທດໃກ້ຄຽງ ດ້ວຍຫລາຍຮູບແບບ ລວມທັງເຂົ້າ ຮ່ວມກອງປະຊຸມລະດັບສາກົນ ແລະ ພາກພື້ນ ແລະ ການຍາດແຍ່ງການ ຮ່ວມມືຊ່ວຍເຫລືອຈາກສາກົນ ເຊິ່ງ ເຊິ່ງສາມາດດັດສິມຮ້ານແລກປ່ຽນ ຈາກໃນເມື່ອກ່ອນ ມີຈໍານວນ 500 ກວ່າຮ້ານ ມາຮອດປັດຈຸບັນເຫລືອ ຈໍານວນ 113 ຮ້ານ ແລະ ໃນຕໍ່ໜ້າ ຍິ່ງຈະສືບຕໍ່ດັດສິມຈົນກ່າວໄປເຖິງບໍ່ ມີຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາເອກະເທດ ໂດຍຫັນເປັນປ່ອງບໍລິການຂອງທະນາ ຄານຄືກັບປະເທດອື່ນໆ; ພ້ອມນັ້ນ,

ລັດຖະມົນຕີ...

ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍ ໃນຫລາຍດ້ານຊັ້ນກັນ, ໃນນີ້ອັນທີ່ ມີລັກສະນະສະເພາະຂອງປະເທດພວກ ເຮົາແມ່ນຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດ ຖະກິດ-ການເງິນ ທີ່ສະສົມມາຫລາຍ ປີ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ດ້ວຍການຊີ້ ນໍາຂອງສູນກາງພັກທີ່ແທດເຖິງຕົວຈິງ ແລະ ມີຄວາມພະຍາຍາມຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ຂອງທຸກພາກສ່ວນໃນການຈັດຕັ້ງລະ ບົບການເມືອງປະຊາທິປະໄຕທຸກຂັ້ນ, ຈິ່ງເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນ ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໄລຍະ ນານຸກູນ ມີຄວາມສະເໝີພາບ ແລະ ຄາດຄະເນໝົດປີ 2022 ສາມາດດໍາເນີນໄດ້ໃນລະດັບ ດີພໍສົມຄວນ ເຊິ່ງລາຍລະອຽດມີດັ່ງນີ້:

1. ເປົ້າໝາຍການພັດທະນາ ເສດຖະກິດຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ, ມີຄຸນນະພາບ, ໜັ້ນທຽງ ແລະ ຍືນຍົງ ການປັບປຸງ ເຫັນວ່າການເຄື່ອນໄຫວ ທຸລະກິດຂອງລັດວິສາຫະກິດຈໍານວນ ໜຶ່ງມີທ່າອ່ຽງທີ່ດີຂຶ້ນ ສົມທຽບໃນ ໄລຍະຜ່ານມາ ຕົວຢ່າງ: ຂົງເຂດທະ ນາຄານທຸລະກິດ ໃນເມື່ອກ່ອນແມ່ນ ເກີດສະພາບການຫລຸດທຶນ ແລະ ສ້າງ ໜີ້ທີ່ບໍ່ເກີດດອກອອກຜົນເປັນຈໍາ ນວນມະຫາສານ, ມາຮອດປັດຈຸບັນ ເລີ່ມມີກໍາໄລ ແລະ ມອບພັນທະໃຫ້ ລັດໄດ້ຕາມເປົ້າໝາຍ.

1.1. ການຂະຫຍາຍຕົວດ້ານ ເສດຖະກິດ (ມີທັງໝົດ 29 ຕົວຊີ້ ບອກ, ຄາດວ່າຈະສາມາດບັນລຸໄດ້ ຕາມແຜນ ມີ 22 ຕົວຊີ້ບອກ): ໄລ ຍະ 9 ເດືອນ GDP ບັນລຸໄດ້ 4,2% ແລະ ໜີ້ດີຄາດວ່າຈະສາມາດບັນລຸ ໄດ້ 4,4% (ແຜນການ 4,5%). ໃນ ນີ້, ຂະແໜງກະສິກໍາ ຂະຫຍາຍຕົວ 2,9% ກວມເອົາ 17,5% ຂອງ GDP, ອຸດສາຫະກໍາ ຂະຫຍາຍຕົວ 4,4% ກວມເອົາ 34,1% ຂອງ GDP, ການບໍລິການ ຂະຫຍາຍຕົວ 4,9% ກວມເອົາ 37,1% ຂອງ GDP ແລະ ພາສີອາກອນ ຂະຫຍາຍ ຕົວ 4,2% ກວມເອົາ 11,3% ຂອງ GDP, GDI ຕໍ່ຫົວຄົນ ບັນລຸໄດ້ 1.841 ໂດລາ(ແຜນການ: 2,503 ໂດລາ), GNI ຕໍ່ຫົວຄົນ ບັນລຸໄດ້ 1.729 ໂດລາ (ແຜນການ: 2,358 ໂດລາ),ຂະແໜງການທີ່ປະກອບສ່ວນ ສໍາຄັນຕໍ່ການຂະຫຍາຍຕົວຂອງ GDI ແມ່ນການຜະລິດກະສິກໍາ, ການກໍ່ສ້າງ ແລະ ການບໍລິການຂາຍຍົກ-ຂາຍຍ່ອຍ, ການບໍລິການທີ່ຕິດພັນກັບການທ່ອງ ທ່ຽວ ແລະ ການຂົນສົ່ງ. ອັນພື້ນເດັ່ນ ນັບແຕ່ເປີດປະເທດຕົ້ນເດືອນພຶດສະ ພາເປັນຕົ້ນມາ ໄດ້ມີນັກທ່ອງທ່ຽວ ຕ່າງປະເທດເຂົ້າມາທ່ອງທ່ຽວເພີ່ມຂຶ້ນ ຢູ່ໃນລະດັບ 644,756 ຄົນ ເຊິ່ງເຮັດ ໃຫ້ຂະແໜງການບໍລິການຕິດພັນກັບ ການທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ການຂົນສົ່ງ ຂະ ຫຍາຍຕົວດີຂຶ້ນ (7-8%).

1.2. ການຄຸ້ມຄອງເສດຖະ ກິດມະຫາພາກ

1). ດ້ານງົບປະມານ (ມີ 6 ຕົວຊີ້ບອກ ແລະ ຄາດວ່າຈະສາມາດ ບັນລຸໄດ້ 4 ຕົວຊີ້ບອກ): ສິ່ງທີ່ຜື່ນ ເດີນແມ່ນພາກສ່ວນຕ່າງໆ ໄດ້ມີ ຄວາມພະຍາຍາມປະຕິບັດຄໍາສັ່ງເລກ ທີ 18/ນຍ ຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ເຊິ່ງໃນໄລຍະ 9 ເດືອນ ສາມາດເກັບລາຍຮັບງົບປະ ມານໄດ້ 24.240 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 76,72% ຂອງແຜນການ, ທຽບໃສ່ ປີຜ່ານມາ ເພີ່ມຂຶ້ນ 49,45%, ສໍາ ລັບຕົວເລກໄລຍະ 11 ເດືອນ ລາຍ ຮັບປະຕິບັດໄດ້ 28.455 ຕື້ກີບ ເທົ່າ ກັບ 90,06% ຂອງແຜນການ, ໃນນີ້ ລາຍຮັບພາຍໃນປະຕິບັດໄດ້26.655 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 92,03% ຂອງແຜນ ການ, ທຽບໃສ່ປີຜ່ານມາເພີ່ມຂຶ້ນ 29% ຫລື ເປັນເງິນເທົ່າກັບ 5.980 ຕື້ກີບ ແລະ ຄາດວ່າໝົດປີຈະປະຕິບັດ

ໄດ້32,447 ຕື້ກີບເທົ່າກັບ 102,7% ຂອງແຜນການ. ດ້ານລາຍຈ່າຍງົບປະ ມານໄລຍະ 9 ເດືອນ ປະຕິບັດໄດ້ 20,773 ຕື້ກີບ, ເທົ່າກັບ 59,88% ຂອງແຜນການ, ສໍາລັບຕົວເລກ ໄລ ຍະ 1 ເດືອນ ປະຕິບັດໄດ້ 25,694 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 72,56% ຂອງແຜນ ການ ແລະ ຄາດວ່າໝົດປີຈະບໍ່ໃຫ້ ເກີນ 3,4,553 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 9,60% ຂອງແຜນການ. ການຂາດ ດຸນງົບປະມານໝົດປີ ຄາດວ່າຈະຢູ່ ໃນລະດັບ 2.106 ຕື້ກີບ ຫລື ເທົ່າ ກັບ 0,99% ຂອງ GDP ຕໍ່າກວ່າ ລະດັບທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດກໍານົດໄວ້.

2). ດ້ານເງິນຕາ (ມີ 7 ຕົວ ຊີ້ບອກ, ຄາດວ່າຈະສາມາດບັນລຸແຜນ ມີ 4 ຕົວຊີ້ບອກ): ສິ່ງທີ່ຜື່ນເດັ່ນແມ່ນ ໄດ້ຄຸ້ມຄອງເງິນຕາດ້ວຍມາດຕະການ ຕ່າງໆຢ່າງເຂັ້ມງວດກວ່າເກົ່າ, ໃນນີ້ ລວມທັງການປັບປຸງນິຕິກໍາທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງ, ການອອກພັນທະບັດ ທຫລ, ການດັດສິມຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາ ແລະ ອື່ນໆ ເຊິ່ງມາຮອດທ້າຍເດືອນ ກັນຍາ ປະລິມານເງິນ M2 ເພີ່ມຂຶ້ນ 39,69% ທຽບໃສ່ໄລຍະດຽວກັນ ຂອງປີຜ່ານມາ (ແຜນການ: ບໍ່ເກີນ 22%); ອັດຕາແລກປ່ຽນສະເລ່ຍ 9 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ເງິນກີບທຽບເງິນ ໂດລາ ອ່ອນຄ່າ 19,44% (ແຜນ ການ: ±5%); ຄັງສໍາຮອງເງິນຕາຕ່າງ ປະເທດ ສາມາດກຸ້ມການນໍາເຂົ້າໄດ້ 3,01 ເດືອນ (ແຜນການ: ບໍ່ຫລຸດ 3 ເດືອນ); ເງິນຝາກຂອງທະນາຄານທຸ ລະກິດສືບຕໍ່ເພີ່ມຂຶ້ນເຮັດໃຫ້ຍອດ ເຫລືອເງິນຝາກຂອງທະນາຄານທຸລະ ກິດ ກວມເອົາ 86,72% ຂອງ GDP (ແຜນການ: ກວມເອົາ 70% ຂອງ GDP ໃນທ້າຍປີ 2022); ສິນເຊື້ອ ຂະຫຍາຍຕົວໃນຈັງຫວະດຶກວ່າປີຜ່ານ ມາເຮັດໃຫ້ຍອດເຫລືອສິນເຊື້ອຂອງ ຂະແໜງການທະນາຄານ ກວມເອົາ 60,58% ຂອງ GDP (ແຜນການ: ກວມເອົາ 50% ຂອງ GDP ໃນ ທ້າຍປີ 2022), ອັດຕາສ່ວນໜີ້ບໍ່ເກີດ ດອກອອກຜົນຂອງທະນາຄານທຸລະ ກິດ (NPLs) ຢູ່ໃນລະດັບ 2,13% (ແຜນການ: ບໍ່ເກີນ 3%). ເນື່ອງຈາກ ລາຄານໍ້າມັນເຊື້ອໄຟເພີ່ມຂຶ້ນສູງຢ່າງ ກ້າວກະໂດດ ແລະ ການອ່ອນຄ່າຂອງ ເງິນກີບເຮັດໃຫ້ອັດຕາເງິນເຜີ້ມີການ ເໜັງຕີງເພີ່ມຂຶ້ນຕາມທ່າອ່ຽງລວມ ຂອງໂລກ ເຊິ່ງເພີ່ມຈາກລະດັບ 6,3% ໃນເດືອນມັງກອນ ປີ 2022 ເປັນ

ນໍາເຂົ້າທຶນຈາກການລົງທຶນຂອງຕ່າງ ປະເທດ ຜ່ານລະບົບທະນາຄານໃນໄລ ຍະ 9 ເດືອນ ມີມູນຄ່າພຽງ 2.599,32 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 167,69 ລ້ານໂດລາ ແລະ ສ່ວນໜຶ່ງແມ່ນທຶນໃນຮູບແບບ ວັດຖຸ, ພ້ອມກັນນັ້ນ, ຖານເງິນຕາ ຕ່າງປະເທດຂອງລະບົບທະນາຄານຍັງ ບໍ່ທັນເຂັ້ມແຂງ ເຖິງວ່າລະດັບຄັງສໍາ ຮອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ກຸ້ມການນໍາ ເຂົ້າບໍ່ຫລຸດ 3 ເດືອນ.

4). ການລົງທຶນທົ່ວສັງຄົມ (ມີທັງໝົດ 5 ຕົວຊີ້ບອກ ແລະ ຄາດ ວ່າຈະສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນມີ 4 ຕົວຊີ້ບອກ): ອັນທີ່ຜື່ນເດັ່ນແມ່ນ ເຖິງ ຈະມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານຕ່າງໆ, ແຕ່ ການລົງທຶນທົ່ວສັງຄົມກໍຍັງມີຄວາມ ຝືດຝືນດີ ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ 46.893,35 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 106,7% ຂອງແຜນການ (43.950 ຕື້ກີບ); ໃນນີ້, ການລົງທຶນຈາກງົບ ປະມານລັດ ໄດ້ອະນຸມັດກວດຜ່ານ ເບີກຈ່າຍຈາກຂະແໜງແຜນການ ຈໍາ ນວນ 3.515 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 89% ຂອງແຜນການ ແລະ ເບີກຈ່າຍຕົວຈິງ ຜ່ານກະຊວງການເງິນ ຈໍານ



# ຫລາຍບັນຫາທີ່ ສສຊ ຕັ້ງຂຶ້ນໃນວາລະກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 3

ເມື່ອເປັນການເບິ່ງຫວນຄືນບັນດາຄໍາເຫັນຂອງທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ທີ່ໄດ້ມີຄໍາເຫັນໃນວາລະດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃນນັ້ນ, ເມື່ອວັນທີ 13 ມິຖຸນາ 2022 ທ່ານ ສາຍທອງ ໄຊຍະວົງ ສສຊ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 15 ແຂວງຈໍາປາສັກ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນຕໍ່ບັນຫາລາຍງານຂອງລັດຖະບານ ໂດຍທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມເປັນເອກະພາບຕໍ່ກັບການລາຍງານຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ຕໍ່ກັບການລາຍງານຂອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ກະຊວງການເງິນ ກໍຄືທ່ານໄດ້ມີຄໍາເຫັນແລກປ່ຽນວ່າ: ບັນຫາທີ່ໜຶ່ງ ກ່ຽວກັບວຽກງານການລົງທຶນ ກໍຄືການຈັດສັນແຜນເຫັນວ່າຢູ່ໃນປີຕໍ່ໄປການຈັດສັນແຜນງົບປະມານ ສະເໜີໃຫ້ຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ຄົ້ນ

ຄວ້າຈັດສັນງົບປະມານໃຫ້ທັນກັບກໍານົດເວລາທີ່ກົດໝາຍກໍານົດໄວ້ ໃນໄລຍະທີ່ຜ່ານມາ ປີ 2021 ງົບປະມານແມ່ນເດືອນມີຖູນາ ຈຶ່ງອະນຸມັດອອກມາ, ປີ 2022 ແມ່ນເດືອນພຶດສະພາ ຈຶ່ງສາມາດອະນຸມັດອອກມາໄດ້ ສະນັ້ນ, ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ຖືວ່າເຂົ້າສູ່ລະດູຝົນ ແລະ ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ຢູ່ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.

ບັນຫາທີ່ສອງ ຂໍແລກປ່ຽນເລື່ອງອັດຕາແລກປ່ຽນ ຫລື ການອ່ອນຄ່າຂອງເງິນກີບ ພວກເຮົາເຂົ້າໃຈວ່າ ມັນຂຶ້ນກັບຫລາຍປັດໄຈ ທັງພາຍນອກ ແລະ ພາຍໃນ ທັງເງິນໂດລາ ທັງໃນການຜະລິດສິນຄ້າພາຍໃນ ຫລື ວ່າການຄຸ້ມຄອງດ້ານກົດໝາຍທີ່ທະນາຄານໄດ້ລາຍງານໄປ ເຫັນວ່າຄວາມເຂັ້ມງວດໃນການປະຕິບັດກົດໝາຍນີ້ ບໍ່ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້ດີ ສະນັ້ນ, ເຖິງວ່າກົດໝາຍພວກເຮົາຈະອອກໃນກອງ

ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ນີ້ ຖ້າພວກເຮົາບໍ່ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ກໍບໍ່ສາມາດເຮັດໃຫ້ບັນຫາດັ່ງກ່າວນີ້ລຸລ່ວງໄປໄດ້ ເພາະວ່າສະພາບັດຈຸບັນເຫັນວ່າເຖິງເວລາແລ້ວທີ່ຈະໄດ້ພ້ອມເຮັດວຽກຮ່ວມກັນ ບັນຫາທໍາອິດກໍຄືການຖືຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດຂອງແຕ່ລະພາກສ່ວນອັນທີ່ສອງບັນຫາການຊື້-ຂາຍສິນຄ້າໃນໄລຍະຜ່ານມາ ກໍຄືປັດຈຸບັນນີ້ ຍັງຊື້ຂາຍກັນເປັນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຍັງມີຫລາຍຮ້ານເຊັ່ນການຊື້-ຂາຍພາຫະນະຕ່າງໆ ແມ່ນຊື້ຂາຍເປັນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ແລະ ບັນຫາຂອງສິນຄ້າທີ່ສົ່ງອອກນໍາເຂົ້າ ໂຕນີ້ແມ່ນບັນຫາໜຶ່ງຂອງພວກເຮົາທີ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາດົນແລ້ວ ແຕ່ຍັງບໍ່ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້ ແລະ ຍັງບໍ່ມີມາດຕະການທີ່ເຂັ້ມງວດ.

ຕໍ່ບັນຫາການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດນີ້ ຖ້າພວກເຮົາຫາກບໍ່ພ້ອມກັນເຂັ້ມງວດ

ແມ່ນພວກເຮົາຍັງຈະປະສົບບັນຫາເພາະວ່າການປະຕິບັດກົດໝາຍບໍ່ເຂັ້ມງວດ ແຕ່ຂັ້ນຕອນຢູ່ການກວດກາ, ຂັ້ນຕອນໃນການປະສານງານ, ຂັ້ນຕອນໃນການສົມທົບກັນລະຫວ່າງຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອໃຫ້ບັນລຸລາດຜົນ ເຫັນວ່າຍັງບໍ່ທັນເຮັດໄດ້ ມີແຕ່ປະຕິບັດມາດຕະການຕ່າງໆ ແຕ່ວ່າຍັງບໍ່ໄດ້ມີມາດຕະການຕິດຕາມ, ບໍ່ໄດ້ກວດກາຜົນຂອງມັນເທົ່າທີ່ຄວນ.

ທ່ານ ສາຍທອງ ໄຊຍະວົງ ໄດ້ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ບັນຫາໂຄງການຍົກຍ້າຍຝົນລະເມືອງຢູ່ໃນແຂວງຈໍາປາສັກ ທີ່ມາຈາກພາກເໜືອເຊິ່ງມີຈໍານວນຫລາຍສິມຄວນໂດຍມາອອດໄລຍະກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ມີຢູ່ຈໍານວນ 192 ຄອບຄົວ ມີ 925 ຄົນ ຍິງ 473 ຄົນ ໂດຍໄດ້ຍ້າຍມາຢູ່ຂອບເຂດເມືອງປາກຊ່ອງແຂວງຈໍາປາສັກ. ການປົກຄອງແຂວງ, ຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ

ໄດ້ມີການປຸກລະດົມຂົນຂວາຍໃຫ້ກັບຄືນຖິ່ນຖານ ເພາະວ່າເຂົາເຈົ້າມາບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ, ບໍ່ມີເອກະສານ ມີແຕ່ໃບສໍາມະໂນຄົວ ບາງທ່ານກໍບໍ່ມີເອກະສານ ຫຍິ່ງເລີຍ ມາອອດເດືອນທີ່ຫ້າກໍຍັງມີການເຄື່ອນຍ້າຍມາຢູ່ ຈໍານວນ 14 ຄອບຄົວ ມີ 36 ຄົນສະນັ້ນ, ບັນຫານີ້ໄດ້ສ້າງຄວາມສັບສົນຢູ່ໃນຈຸດດັ່ງກ່າວ ເກີດມີການຄ້າຂາຍຢາບໍາ, ປາກົດການຫຍໍ້ທໍ້ຕ່າງຂຶ້ນຕາມທີ່ຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ປະຕິບັດໜ້າທີ່ ແລະ ພົບບັນຫາດັ່ງກ່າວ ສະນັ້ນ, ແຂວງຈໍາປາສັກ ຈຶ່ງຢາກສະເໜີໃຫ້ລັດຖະບານໄດ້ຊ່ວຍຫາວິທີແກ້ໄຂຕໍ່ບັນຫາດັ່ງກ່າວ ເພື່ອຫາທາງອອກໃນເມື່ອມີການເຄື່ອນຍ້າຍຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍກໍຍິນດີຮັບເອົາ ຈຶ່ງຢາກຂໍສະເໜີໃຫ້ລັດຖະບານຊ່ວຍ.

ນອກນັ້ນ, ກ່ຽວກັບການຂົນສົ່ງສິນຄ້າພິດຜັກ ໂດຍສະເພາະແມ່ນສິນຄ້າກະສິກໍາ ທີ່ຈະ

ເຄື່ອນຍ້າຍຈາກແຂວງຈໍາປາສັກ ກໍຄືພາກໃຕ້ຂອງລາວ ມາສູ່ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ກໍຄືຕ່າງແຂວງ, ບັນຫາທີ່ກະທົບ ກໍຄືຕົ້ນທຶນຂອງການຂົນສົ່ງສູງ ສະນັ້ນ, ສະເໜີວ່າຖ້າລັດຖະບານຊ່ວຍຖ້າສາມາດຫລຸດຜ່ອນອາກອນຕາມເສັ້ນທາງຕ່າງໆ ໃຫ້ໜ້ອຍລົງ ແລະ ບໍ່ໃຫ້ມີການເກັບຕາມທາງເພີ່ມ ເພາະວ່າວົງາຍງາມທັດສະນະຂອງຂ້າພະເຈົ້າຢາກສະເໜີວ່າ ສະເພາະສິນຄ້າກະສິກໍາຄວນມີກໍລະນີພິເສດ ເພື່ອໃຫ້ສິນຄ້າດັ່ງກ່າວໄປໄດ້ທຸກຈຸດ ແລະ ສາມາດຂາຍໄດ້ໃນລາຄາທີ່ເໝາະສົມ ເພາະໃນປັດຈຸບັນນີ້ ບັນດາບັນຫາດັ່ງກ່າວ ເພື່ອຫາທາງອອກໃນເມື່ອມີການເຄື່ອນຍ້າຍຖືກຫລວງວຽງຈັນ ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ບໍ່ສາມາດແຂ່ງຂັນທາງດ້ານລາຄາໄດ້.

ບັນຫາສຸດທ້າຍຢາກສະເໜີກ່ຽວກັບບັນຫາເລື່ອງການຈັດສັນທີ່ດິນໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນບາງບ້ານຂອງແຂວງຈໍາປາສັກ ຜ່ານ

ການເຄື່ອນໄຫວຕົວຈິງ ແລະ ໄດ້ຮັບການສະເໜີຂອງປະຊາຊົນບາງບ້ານນີ້ ເຊິ່ງມີບາງບ້ານໄດ້ກໍ່ຕັ້ງກ່ອນປາສະຫງວນແຫ່ງຊາດ, ຕັ້ງເປັນບ້ານມາແຕ່ດົນແລ້ວ ແຕ່ວ່າປະກາດເປັນປາສະຫງວນແຫ່ງຊາດ ປະຊາຊົນກໍຍັງດໍາລົງຊີວິດຢູ່ເຂດດັ່ງກ່າວ ສະນັ້ນ, ໃນເມື່ອປະຊາຊົນຂາດດິນທໍາມາຫາກິນປູກຝັງ ສະເໜີໃຫ້ລັດຖະບານໄດ້ຊ່ວຍແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ທໍາການຜະລິດຂອງປະຊາຊົນຢູ່ໃນຈຸດດັ່ງກ່າວ ເຊິ່ງແມ່ນປະຊາຊົນບ້ານຫ້ວຍຕ້ອງເມືອງປະທຸມພອນ ແຂວງຈໍາປາສັກ ທີ່ກໍ່ຕັ້ງກ່ອນປາສະຫງວນແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງການປົກຄອງແຂວງຈໍາປາສັກຍັງບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂໄດ້ເນື່ອງຈາກພົວພັນກັບກົດໝາຍກ່ຽວຂ້ອງ.

## ສະຫລຸບຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າປະຈໍາປີ 2022



(ສພຊ) ຕອນປາຍຂອງວັນພະຫັດທີ 1 ທັນວາ 2022 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ໄດ້ຈັດພິທີສະຫລຸບຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າປະຈໍາປີ 2022 ຂອງກໍາມະບານຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ນາງ ຄໍາພອນ ພິມມະຈັນ ຄະນະບໍລິຫານງານສະຫະພັນກໍາມະບານແຂວງ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ເຂົ້າຮ່ວມພິທີມີສະຫາຍ ສິມສັກ ຄໍາລ້ານ ຄະນະບໍລິຫານງານສະຫະພັນກໍາມະບານແຂວງ, ຮອງປະທານສະຫະພັນກໍາມະບານແຂວງ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ເຂົ້າຮ່ວມພິທີມີສະຫາຍ ສິມສັກ ຄໍາລ້ານ ຄະນະບໍລິຫານງານສະຫະພັນກໍາມະບານແຂວງ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ແຂກເຊີນ, ຄະນະກໍາມະບານ ແລະ ສະມາຊິກກໍາມະບານພາຍໃນຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນ

ແຂວງເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ. ໃນພິທີ, ໄດ້ຮັບຟັງການຜ່ານຂໍ້ຕົກລົງຂອງສະຫະພັນກໍາມະບານແຂວງ ວ່າດ້ວຍການອະນຸມັດຈັດພິທີສະຫລຸບຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າປະຈໍາປີ 2022, ບົດສະຫລຸບຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າປະຈໍາປີ 2022 ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2023 ເຊິ່ງຕະຫລອດໄລຍະ 1 ປີຜ່ານມາ, ສະມາຊິກກໍາມະບານຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເປັນເຈົ້າການເຝິກຝົນຫລໍ່ຫລອມຕົນເອງໃຫ້ມີທັດສະນະການເມືອງໜັກແໜ້ນ, ມີຫລັກໜັ້ນຊື່ນຊື່ນກໍາມະກອນ, ມີຄວາມຈິງຮັກຮັກກິດຕໍ່ຊາດຕໍ່ປະຊາຊົນ, ມີຄຸນສົມບັດສິນທໍາປະຕິວັດ, ມີສະຕິເຄົາລົບຕໍ່ກົດໝາຍ, ລະບຽບການ ແລະ ມີທັດສະນະແຮງງານດີ; ເປັນເຈົ້າການປະຕິບັດລັດຖະທໍາມະນູນ, ກົດໝາຍຂອງລັດ, ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ, ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ, ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນ

ແຂວງ ແລະ ຮັບປະກັນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 3 ພາລະບົດບາດຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ເປັນເຈົ້າການໃນການພັດທະນາຕົນເອງໃຫ້ມີຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດທາງດ້ານທິດສະດີການເມືອງ, ວິຊາສະເພາະ, ມີຕັກກິນວິທະຍາສາດ ແລະ ເຕັກໂນໂລຊີ ທີ່ທັນສະໄໝເຂົ້າໃນການເຮັດວຽກຢ່າງມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງ; ເປັນເຈົ້າການພັດທະນາວຽກງານການຈັດຕັ້ງ, ໄດ້ມີຫົວຄິດປະດິດສ້າງໃນການຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງຂອງພັກ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ມະຕິກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2-3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ມາເປັນແຜນການ, ແຜນງານ, ໂຄງການ, ກິດຈະກໍາ ແລະ ຮູ້ນໍາພາຈັດຕັ້ງ ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນສູງ.

ຈາກນັ້ນ, ສະມາຊິກກໍາມະບານຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນ

ແຂວງ ໄດ້ປະກອບຄໍາຄໍາເຫັນເພີ່ມເຕີມ ແລະ ໄດ້ຮັບຮອງເອົາບົດສະຫລຸບດັ່ງກ່າວຢ່າງເປັນທາງການ. ພ້ອມນັ້ນ, ໄດ້ຮັບຟັງການຜ່ານຂໍ້ຕົກລົງຂອງປະທານສະຫະພັນກໍາມະບານແຂວງ ວ່າດ້ວຍການມອບໃບຢັ້ງຢືນ 5 ເປັນເຈົ້າປະຈໍາປີ 2022 ໃຫ້ແກ່ກໍາມະບານຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຂໍ້ຕົກລົງຂອງສະຫະພັນກໍາມະບານແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຍ້ອຍສະມາຊິກດີເດັ່ນ 2 ປີຊ້ອນ ແລະ ຜ່ານມະຕິຕົກລົງຂອງຄະນະພັກສະພາປະຊາຊົນ ວ່າດ້ວຍການແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຮັບຜິດຊອບຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າຂອງກໍາມະບານຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ໄດ້ຈັດພິທີມອບ-ຮັບຢ່າງເປັນທາງການ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ໄດ້ຮັບຟັງການໂອ້ລົມຈາກສະຫາຍສິມສັກ ຄໍາລ້ານ ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ເນັ້ນໜ້າໃຫ້ສະມາຊິກກໍາມະບານຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເອົາໃຈໃສ່ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ, ສຶກສາອົບຮົມການເມືອງແນວຄິດໜັກແໜ້ນເຂັ້ມແຂງ, ຕັ້ງໜ້າເສີມຂະຫຍາຍຄວາມສາມັກຄີເປັນປົກແຜນພາຍໃນ, ມີຄວາມເປັນເອກະພາບກັນ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ, ຕ້ອງພັດທະນາຕົນເອງ, ເປັນແບບຢ່າງທີ່ດີ, ຕ້ານແລະ ສະກັດກັ້ນປາກົດການຫຍໍ້ທໍ້ໃນສັງຄົມ.

(ແສງພອນ ອິນນະລົງ)

## ສະຫລຸບບັນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງ ປະຈໍາປີ 2022



(ສພຊ) ຕອນເຊົ້າວັນພຸດທີ 30 ພະຈິກ 2022 ສະຫະພັນແມ່ຍິງໜ່ວຍສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ເປີດແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ປະຈໍາປີ 2022 ຢ່າງເປັນທາງການ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍທ່ານສະຫະພັນແມ່ຍິງໜ່ວຍສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ; ເຂົ້າຮ່ວມພິທີມີສະຫາຍ ປອ. ນາງ ວຽງມະລີ ສຸລິໄຊ ຮອງປະທານສະຫະພັນແມ່ຍິງແຂວງ, ສະຫາຍນາງ ວັນສີ ພວງມະໄລ ຮອງເລຂາໜ່ວຍພັກ, ສະຫາຍ ນາງ ຄໍາພອນ ພິມມະຈັນ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ມີບັນດາສະຫາຍແຂກເຊີນມາຈາກໜ່ວຍແມ່ຍິງພະແນກການອ້ອມຂ້າງ ແລະ ສະມາຊິກແມ່ຍິງພາຍໃນໜ່ວຍຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ໃນພິທີ, ຄະນະຈັດຕັ້ງໄດ້ກ່າວຈຸດປະສົງ ແລະ ຜ່ານຂໍ້ຕົກລົງຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງ

ວ່າດ້ວຍການອະນຸມັດໃຫ້ສະຫະພັນແມ່ຍິງໜ່ວຍສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ເປີດແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ແລະ ປີ 2022 ຢ່າງເປັນທາງການ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍທ່ານສະຫະພັນແມ່ຍິງໜ່ວຍສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ; ຈາກນັ້ນ, ສະມາຊິກແມ່ຍິງພາຍໃນໜ່ວຍໄດ້ປະກອບຄໍາຄໍາເຫັນເພີ່ມເຕີມ ແລະ ໄດ້ຕີບມືຮັບຮອງເອົາບົດສະຫລຸບດັ່ງກ່າວຢ່າງເປັນທາງການ. ພ້ອມນັ້ນ, ໄດ້ມີການຜ່ານຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການມອບໃບຢັ້ງຢືນ 3 ດີ ປະຈໍາປີ 2022 ໃຫ້ສະຫະພັນແມ່ຍິງໜ່ວຍສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ, ໃຫ້ບຸກຄົນ ແລະ ພິທີມອບ-ຮັບຢ່າງເປັນທາງການ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ໄດ້ຮັບຟັງການໂອ້ລົມຈາກສະຫາຍ ປອ. ນາງ ວຽງມາລີ ສຸລິໄຊ ເຊິ່ງ

ສະຫາຍໄດ້ເນັ້ນໜັກສະຫະພັນແມ່ຍິງໜ່ວຍສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເອົາໃຈໃສ່ໃນການສຶກສາອົບຮົມການເມືອງແນວຄິດໜັກແໜ້ນເຂັ້ມແຂງ, ຕັ້ງໜ້າເສີມຂະຫຍາຍຄວາມສາມັກຄີເປັນປົກແຜນພາຍໃນໜ່ວຍ, ມີຄວາມເປັນເອກະພາບກັນພາຍໃນຄະນະໜ່ວຍ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕ່າງໆ, ຕ້ອງພັດທະນາຕົນເອງ ແລະ ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນ 3 ດີ ໃຫ້ມີຄຸນນະພາບ, ເປັນແບບຢ່າງທີ່ດີ, ຕ້ານແລະ ສະກັດກັ້ນປາກົດການຫຍໍ້ທໍ້ໃນສັງຄົມ ແລະ ອື່ນໆ. ພ້ອມນັ້ນ, ຕ້ອງໜ້າຄະນະສະຫະພັນແມ່ຍິງໄດ້ຂຶ້ນຮັບຄໍາໂອວາດ ເຊິ່ງທຸກຄໍາເວົ້າຂອງສະຫາຍລ້ວນແຕ່ມີຄວາມໝາຍຄວາມສໍາຄັນເປັນເຂັ້ມຂຶ້ນທິດເຍືອງທາງ, ເປັນບ່ອນອີງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານສະຫະພັນແມ່ຍິງໜ່ວຍສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃຫ້ມີຜົນສໍາເລັດ ແລະ ປາກົດຜົນເປັນຈິງ.

(ແສງພອນ ອິນນະລົງ)



# ກະກຽມບັນດາເນື້ອໃນທີ່ຈະນຳເຂົ້າພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 4

(ສພຊ) ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ດຳເນີນໄປໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມວາລະ ແລະ ມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ, ດັ່ງນັ້ນ ໃນຕອນເຊົ້າວັນທີ 30 ພະຈິກ 2022 ອົງການປົກຄອງແຂວງສະຫວັນນະເຂດຮ່ວມກັບສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ບັນດາພະແນກການຕ່າງໆອ້ອມຂ້າງແຂວງ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມເພື່ອປຶກສາຫາລື ແລະ ກະກຽມເນື້ອໃນຕ່າງໆທີ່ຈະນຳເຂົ້າລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມກັນຂອງທ່ານ ສິນທິພາບ ພິມວິຫານ ເຈົ້າແຂວງແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ແລະ ທ່ານກົງແກ້ວ ມິວິລະຈັກ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ມີກຳມະການປະຈຳພັກແຂວງ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ບັນດາປະທານ-ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການ, ຄະນະພະແນກການ-ກົມກອງອ້ອມຂ້າງແຂວງ ແລະ ວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.



ພາບດ້ານເນື້ອໃນລະອຽດ ເຊັ່ນ ວຽກອົງການປົກຄອງແຂວງ ມີ 3 ເນື້ອໃນ: ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານເຈົ້າແຂວງ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023; ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຈາກຫົວໜ້າພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023; ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຈາກຫົວໜ້າພະແນກການ ແລະ ການລົງທຶນແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023; ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຈາກຫົວໜ້າພະແນກການ ແລະ ການລົງທຶນແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2022, ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ການຄຸ້ມຄອງຊັບສິນລັດ ພາຍໃນແຂວງສະຫວັນນະເຂດ.

ວຽກອົງການກວດສອບປະຈຳພາກກາງ ແລະ ອົງການກວດກາລັດແຂວງ ມີ 2 ເນື້ອໃນ: ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງອົງການກວດສອບ ປະຈຳພາກກາງ ກ່ຽວກັບຜົນຂອງການກວດສອບຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ການປະຕິບັດ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023; ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງອົງການກວດສອບ ປະຈຳພາກກາງ ກ່ຽວກັບຜົນຂອງການກວດສອບຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ການປະຕິບັດ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023.

ວຽກອົງການກວດກາລັດແຂວງ ມີ 2 ເນື້ອໃນ: ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023; ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງສານປະຊາຊົນແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023.

ວຽກງານຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ມີ 2 ເນື້ອໃນ: ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການບົດລາຍງານຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023; ຮັບຮອງເອົາການເປັນປະທານຂອງອົງການແນວລາວສ້າງຊາດແຂວງ ກ່ຽວກັບການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ. ແລະ ວຽກບຸກຄະລາກອນ: ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງບຸກຄະລາກອນຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ.

ຫລັງຈາກນັ້ນ, ປະທານກອງປະຊຸມກໍໄດ້ສະຫລຸບ, ຕີລາຄາ ແລະ ມີທິດຊີ້ນຳ ພ້ອມທັງກຳນົດເອົາວັນທີ 24-27 ມັງກອນ 2023 ດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ທີ່ຫໍວັດທະນະທຳ ໄກສອນພິມວິຫານ (ຄາດຄະເນ 4 ວັນ ຖ້າມີຕິກຳທັງ 3 ສະບັບ ນຳເຂົ້າພິຈາລະນາທັນຕາມກຳນົດເວລາ). (ນັກຂ່າວ ສພຂ ສະຫວັນນະເຂດ)

# ກອງປະຊຸມຮ່ວມກັບອົງການປົກຄອງແຂວງ ແລະ ອົງການຕຸລາການແຂວງ



(ສພຊ) ວັນທີ 30 ພະຈິກ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫົວພັນ, ຄະນະປະຈຳ ສພຂ ຫົວພັນ ຈັດກອງປະຊຸມຮ່ວມກັບອົງການປົກຄອງແຂວງ ແລະ ອົງການຕຸລາການ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ພອນສຸກ ອິນທະວົງ ຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, ຊາດແຂວງ ກ່ຽວກັບການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ. ແລະ ວຽກບຸກຄະລາກອນ: ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງບຸກຄະລາກອນຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ.

ຫລັງຈາກນັ້ນ, ປະທານກອງປະຊຸມກໍໄດ້ສະຫລຸບ, ຕີລາຄາ ແລະ ມີທິດຊີ້ນຳ ພ້ອມທັງກຳນົດເອົາວັນທີ 24-27 ມັງກອນ 2023 ດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ທີ່ຫໍວັດທະນະທຳ ໄກສອນພິມວິຫານ (ຄາດຄະເນ 4 ວັນ ຖ້າມີຕິກຳທັງ 3 ສະບັບ ນຳເຂົ້າພິຈາລະນາທັນຕາມກຳນົດເວລາ). (ນັກຂ່າວ ສພຂ ສະຫວັນນະເຂດ)

ອົງການປົກຄອງແຂວງ ແລະ ອົງການຕຸລາການ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງແຂວງຫົວພັນ; ຮ່າງບົດລາຍງານຜົນຂອງການກວດກາ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງແຂວງຫົວພັນ; ຮ່າງບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງອົງຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 8, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຄະນະເລຂາທິການ ສພຂ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການອ້ອມຂ້າງແຂວງ, ກອງບັນຊາການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບແຂວງ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ວິຊາການຈາກຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຜັງການຜ່ານຮ່າງບົດລາຍງານຂອງ

ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຈະໄດ້ນຳເຂົ້າຜ່ານ ຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສພຂ ຫົວພັນ ຕື່ມອີກ.

ຕອນທ້າຍ, ຄະນະປະທານກອງປະຊຸມ ໄດ້ມີຄຳເຫັນຊີ້ນຳ ທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ອົງການປົກຄອງແຂວງ ແລະ ອົງການຕຸລາການທີ່ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ສະຫລຸບຕີລາຄາວຽກງານໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ໃນໄລຍະໜຶ່ງປີຜ່ານມາ ປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ ແລະ ສານປະຊາຊົນແຂວງ; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ກໍໄດ້ກ່າວສະຫລຸບ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການອ້ອມຂ້າງແຂວງ, ກອງບັນຊາການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບແຂວງ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ວິຊາການຈາກຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຜັງການຜ່ານຮ່າງບົດລາຍງານຂອງ

ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຈະໄດ້ນຳເຂົ້າຜ່ານ ຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສພຂ ຫົວພັນ ຕື່ມອີກ.

ຕອນທ້າຍ, ຄະນະປະທານກອງປະຊຸມ ໄດ້ມີຄຳເຫັນຊີ້ນຳ ທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ອົງການປົກຄອງແຂວງ ແລະ ອົງການຕຸລາການທີ່ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ສະຫລຸບຕີລາຄາວຽກງານໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ໃນໄລຍະໜຶ່ງປີຜ່ານມາ ປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ ແລະ ສານປະຊາຊົນແຂວງ; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ກໍໄດ້ກ່າວສະຫລຸບ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການອ້ອມຂ້າງແຂວງ, ກອງບັນຊາການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບແຂວງ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ວິຊາການຈາກຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຜັງການຜ່ານຮ່າງບົດລາຍງານຂອງ

# ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຢ້ຽມຢາມດ່ານປະເພນີບ້ານແດນວິໄລ



(ສພຊ) ໃນອາທິດຜ່ານມານີ້, ທ່ານ ກົງແກ້ວ ມິວິລະຈັກ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ພ້ອມຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມດ່ານປະເພນີ 9/2 ບ້ານແດນວິໄລ ໂດຍການຕ້ອນຮັບຂອງທ່ານ ລຳແກ້ວ ແສງທຸທອງ ເຈົ້າເມືອງ ເມືອງນອງ ພ້ອມສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງນອງ ພ້ອມດ້ວຍເຈົ້າໜ້າທີ່

ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບປະຈຳດ່ານ ແລະ ຄະນະກອງຮ້ອຍທະຫານຊາຍແດນ 322 ເຂົ້າຮ່ວມ. ໂອກາດນີ້, ໄດ້ຮັບຜັງການລາຍງານສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເຊິ່ງໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ດ່ານປະເພນີ 9/2 ແດນວິໄລ ເປັນອີກດ່ານໜຶ່ງ ທີ່ຢູ່ພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳນຳພາຂອງກອງບັນຊາການ ປກສ ເມືອງນອງ ຕັ້ງຫ່າງຈາກເທສະ

ບານເມືອງໄປ ທາງທິດຕາເວັນຕົກປະມານ 40 ກິໂລແມັດ ແລະ ມີຊາຍແດນຕິດຈອດໃນແຕ່ລະດ້ານຄື: ທິດເໜືອຕິດກັບບ້ານຈຽງ ເມືອງເຊໂປນ, ທິດໃຕ້ຕິດກັບບ້ານປະລຽງເກົ່າ ເມືອງນອງ, ທິດຕາເວັນອອກຕິດກັບບ້ານຕານິວເມືອງເຮືອງຮວ່າ ແຂວງກວາງຈີ ສສ.ຫວຽດນາມ, ທິດຕາເວັນຕົກຕິດກັບບ້ານຕາກອຍ ເມືອງນອງ, ພາຍໃນດ່ານມີພະນັກງານ

ທັງໝົດ 6 ສະຫາຍ, ດ້ານການຈັດຕັ້ງວຽກງານຜ່ານມາ ໄດ້ອອກໜັງສືຜ່ານແດນຊົ່ວຄາວໃຫ້ພົນລະເມືອງທີ່ເປັນເມືອງເຊິ່ງໜ້າສາມາດໄປໄດ້ 1 ຄັ້ງກຳນົດ 7 ວັນ, ສ່ວນປະຊາຊົນເບື້ອງຫວຽດນາມ ແມ່ນເຈົ້າໜ້າທີ່ເບື້ອງຫວຽດນາມ ອອກປື້ມຜ່ານແດນໃຫ້ສຳລັບເມືອງເຊິ່ງໜ້າ ສາມາດໄປໄດ້ 1 ຄັ້ງ, ກຳນົດ 15 ວັນ, ໄດ້ປະສານສົມທົບແລກປ່ຽນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ ແລະ ໄດ້ມີການສ້ອງແສງການພົວພັນວຽກງານຊາຍແດນ ລະຫວ່າງສອງດ່ານລາວຫວຽດນາມ ໂດຍຜັດປ່ຽນກັນເປັນເຈົ້າພາບ ແລະ ໄດ້ກວດກາເວນຍາມຄວາມບໍ່ສະຫງົບລຽບຕາມຊາຍແດນບ້ານແຮກສຽວເພື່ອໃຫ້ມີຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍພາຍໃນ, ປັດຈຸບັນດ່ານປະເພນີ 9/2 ລາວ ແລະ ຍ້ອມປິດໃຫ້ບໍລິການ ພາຍຫລັງມີການ

ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19. ຈາກນັ້ນ, ໃນພິທີກໍໄດ້ມີການຊັກຖາມຕໍ່ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຜ່ານມາ ໂດຍສະເພາະວຽກງານ ລຽບຕາມຊາຍແດນ ເພື່ອເກັບກຳຂໍ້ມູນຕ່າງໆທີ່ເຫັນວ່າຍັງບໍ່ສອດຄ່ອງ ພ້ອມທັງປັບປຸງລະບົບການຈັດຕັ້ງພາຍໃນດ່ານໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ແລະ ເໝາະສົມກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ປະ

ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກໍໄດ້ເດີນທາງເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມຊຸກຍູ້ການສ້າງຂົວໄມ້ໄລ່ຂ້າມເຊລະນອງ ເຊິ່ງເປັນປະເພນີຂອງປະຊາຊົນທີ່ເຄີຍສືບທອດປະຕິບັດກັນມາ ພໍດີກອດລະດູແລ່ງປະເທັນວ່າຍັງບໍ່ສອດຄ່ອງ ພ້ອມທັງປັບປຸງລະບົບການຈັດຕັ້ງພາຍໃນດ່ານໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ແລະ ເໝາະສົມກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ປະ

ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກໍໄດ້ເດີນທາງເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມຊຸກຍູ້ການສ້າງຂົວໄມ້ໄລ່ຂ້າມເຊລະນອງ ເຊິ່ງເປັນປະເພນີຂອງປະຊາຊົນທີ່ເຄີຍສືບທອດປະຕິບັດກັນມາ ພໍດີກອດລະດູແລ່ງປະເທັນວ່າຍັງບໍ່ສອດຄ່ອງ ພ້ອມທັງປັບປຸງລະບົບການຈັດຕັ້ງພາຍໃນດ່ານໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ແລະ ເໝາະສົມກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ປະ







# ປະທານໂກສອນພົມວິຫານ ຈະຍືນຍົງຢູ່ໃນໃຈຂອງພວກເຮົາຕະຫລອດໄປ

ໂດຍ: ດອກຫຍ້າ

ວັນທີ 13 ທັນວາ ເປັນວັນຄົບຮອບວັນເກີດຂອງປະທານ ໂກສອນ ພົມວິຫານ ຜູ້ນຳທີ່ເຄົາລົບຮັກຂອງປວງຊົນລາວທັງຊາດ ແລະ ໃນປີນີ້ ກໍໄດ້ຫມຸນວຽນມາບັນຈົບ ຄົບຮອບ 102 ປີ (13 ທັນວາ 1920-13 ທັນວາ 2022) ຕະຫລອດຊີວິດຂອງເພິ່ນ ແມ່ນໄດ້ອຸທິດໃຫ້ແກ່ປະເທດຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນ, ທ່ານເຮັດວຽກຢ່າງບໍ່ຮູ້ອິດເມື່ອຍ ໃນພາລະກິດນຳເອົາຄວາມເປັນເອກະລາດ, ອິດສະຫລະພາບ ແລະ ຜົນແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນ ມາໃຫ້ແກ່ປວງຊົນລາວໄດ້ຢ່າງມີໄຊ ແລະ ສະຖາປານາ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ໃນວັນທີ 2 ທັນວາ 1975 ຢ່າງສະຫງ່າຜ່າຜີຍ ແລະ ສືບຕໍ່ນຳພາປວງຊົນລາວທັງຊາດ ປະຕິບັດພາລະກິດປົກປັກຮັກ

ສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດສຸດໝາຍສັງຄົມນິຍົມ ດ້ວຍທຳກ້າວທີ່ໜັກແໜ້ນ ແລະ ມີຜົນສຳເລັດຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ.

ປະທານ ໂກສອນ ພົມວິຫານ ແມ່ນລູກຮັກຫລານແພງ ຂອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ເປັນບຸກຄົນທີ່ຮັກຊາດ ເປັນນັກປະຕິວັດຜູ້ຍິ່ງໃຫຍ່ຂອງຊາດ ເປັນວິລະບູລຸດ, ເປັນຜູ້ນຳທີ່ປະສາມາດ, ສະຫລາດສອງໃສ ແລະ ສະດັງໄວ; ທ່ານເປັນທັງນັກທົດສະດີ ແລະ ພົດຕິກຳທີ່ດີ ສາມາດຂົນຂວາຍໂຄສະນາ, ປາຖະກະຖາດິເລີດ ເປັນນັກຍຸດທະສາດ, ອອກແບບນະໂຍບາຍ ແລະ ວິທີປະຕິບັດທີ່ສະຫລາດຄ່ອງແຄ້ວ; ປະທານ ໂກສອນ ພົມວິຫານ ເປັນສັນຍາລັກ ແລະ ແກ່ນສານຂອງຄວາມສາມັກຄີພາຍໃນຝັ່ງ ແລະ ໃນຊາດ ເຊິ່ງຍາມໃດທ່ານກໍເອົາໃຈໃສ່ສ້າງ ແລະ ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມັກຄີປອງດອງລະຫວ່າງເຜົ່າ, ຄວາມເປັນປຶກແຜ່ນພາຍໃນຊາດ ແລະ



ຄວາມເປັນເອກະພາບພາຍໃນຝັ່ງ.

ປະທານ ໂກສອນ ພົມວິຫານ ເປັນຜູ້ນຳທີ່ມີຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດອັນສູງສົ່ງ, ມີທັດສະນະມະຫາຊົນກວ້າງຂວາງ, ເປັນຜູ້ນຳທີ່ດຸໝັ່ນ, ດຳລົງຊີວິດແບບງ່າຍດາຍ, ປະຍັດ ແລະ ບໍລິສຸດປອດໃສຂາວສະອາດ; ເປັນ

ນັກເຄື່ອນໄຫວສາກົນທີ່ດີເດັ່ນ, ເປັນຜູ້ວາງແຜນແນວທາງ ແລະ ເປັນແບບຢ່າງປະຕິບັດແນວທາງການຕ່າງປະເທດຢ່າງຖືກຕ້ອງ ເຮັດໃຫ້ ສປປລາວມີບົດບາດໃນເວທີສາກົນນັບມື້ສູງເດັ່ນ.

ໃນສະພາບຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການໃໝ່, ພວກເຮົາຕ້ອງຕັ້ງໜ້າ ຮ່ຳຮຽນ ແລະ ສືບທອດມໍລະດົກອັນລ້ຳຄ່າຂອງປະທານ ໂກສອນ ພົມວິຫານ ທີ່ໄດ້ສ້າງໄວ້ດ້ວຍການຕັ້ງໜ້າສືບຕໍ່ສ້າງບົດບາດ ກ້າວບຸກທະລູທາງດ້ານຈົນຕະນາການຢ່າງແຂງແຮງ

ດ້ວຍການສັງລວມເອົາທັດສະນະແນວຄິດ, ຄຸນທາດການເມືອງ ແລະ ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດຂອງປະທານ ໂກສອນ ພົມວິຫານ ມາເປັນແບບຢ່າງໃນການເຝິກຝົນຫລໍ່ຫລອມຕົນເອງໃຫ້ເປັນສະມາຊິກຝັ່ງ, ພະນັກງານທີ່ດີເດັ່ນ ເປັນແບບຢ່າງນຳໜ້າ ໃນພາລະກິດປະຕິວັດໃນໄລຍະໃໝ່ໃຫ້ບັນລຸຜົນ ຕາມລະດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້; ພ້ອມກັນເດັດດ່ຽວຍືດໝັ່ນ ໃນການກ້າວເດີນສູ່ຈຸດໝາຍສັງຄົມນິຍົມຢ່າງໜັກແໜ້ນ ປະຕິບັດສອງໜ້າທີ່

ຍຸດທະສາດ ຄື ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ; ຍືດໝັ່ນການສ້າງຝັ່ງ-ພະນັກງານ ເພື່ອເພີ່ມທະວີຄວາມສາມາດກຳອຳນາດ, ລັກສະນະເປັນແບບຢ່າງນຳໜ້າ ແລະ ກຳລັງແຮງສູ່ຮີບຂອງຝັ່ງ ໃຫ້ສຳເລັດພາລະກິດປະຫວັດສາດ, ເພີ່ມທະວີຄວາມສັກສິດ ໃນການຄຸ້ມຄອງລັດຄຸ້ມຄອງສັງຄົມ ຕາມທິດຝັ່ງນຳພາ, ລັດຄຸ້ມຄອງດ້ວຍກົດໝາຍ ແລະ ປະຊາຊົນເປັນເຈົ້າ ເຂົ້າຮ່ວມເຮັດໃຫ້ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ, ສາມັກຄີເປັນແຜ່ນແໜ້ນ ແລະ ມີການພັດທະນາດ້ວຍຄວາມໜັກແໜ້ນຕໍ່ເນື່ອງ; ຕັ້ງໜ້າປະຕິບັດນະໂຍບາຍການຕ່າງປະເທດ ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມືຢ່າງສະເໝີຕົ້ນສະເໝີປາຍ ໂດຍສະເພາະກັບບັນດາປະເທດເພື່ອນມິດຍຸດທະສາດ, ບັນດາປະເທດໃກ້ຄຽງ ກໍຄືບັນດາປະເທດອາຊຽນ, ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ແລະ ປະເທດເພື່ອນມິດທົ່ວໂລກ ເຊິ່ງແມ່ນຄວາມຈຳເປັນພາວະວິໄສ ເພື່ອສ້າງເປັນກຳລັງແຮງ ສັງລວມເຂົ້າໃນພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດຂອງພວກເຮົາ.

## ສາລາກະວີ

### ຫວນຄົນ 2 ທັນວາ

# ໂດຍ: ສາຍນ້ຳອຸດດນງາມ

- \* ກະວີກອນກາບກ້ານ ແທນສຳນຽງວາຈາ ເພື່ອໃຫ້ຫລານເຫລັ້ນຫລ້າ ວິລະກຳເລີດລ້ຳ
- \* ຊາດລາວເຮົາກ່ອນກີ້ ແບ່ງດິນລາວເປັນສອງ ພາໃຫ້ເຮົາເສຍບ້ານ ສູນເສຍລູງແມ່ບ້າ
- \* ມວນສັດຕູໂຫດຮ້າຍ ລະເບີດຍິນຂົນມາ ນາສວນສາລີເຂົ້າ ເຮືອນຊານລາມລຸກໄໝ້
- \* ພວກມັນມາເຂັນຂ້າ ຈົນບໍ່ມີຄຳໃດ ຊາດລາວໃນຄວາມນັ້ນ ທົນກັບຄວາມປວດແຄ້ນ
- \* ຍ້ອນວ່າແພງຊາດເຊື້ອ ຂັບໄລ່ສອງຝູງມານ ເອົາອິດສະຫລະໃຫ້ ພາກຜື່ນໂລກາເຫັນຮັບຮູ້
- \* ເຖິງເວລາລ່ວງຍ້າຍ ປະຫວັດສາດລາວມີ ສອງສັດຕູມານຮ້າຍ ໂທດກຳເຫລືອແຜ່ນຝ້າ
- \* 2 ທັນວາ ເອກອຳງ ປວງປະຊາມີໄຊ ສັດຕູກົວເກງຍ້ານ ເປັນເຫດການບອກແຈ້ງ

ທ່ານຜູ້ນຳເພິ່ນສ້າງ

ຂຽນສິ່ງພາສາ ໝູ່ປະຊາຊາວເຊື້ອ ອະນຸຊົນຮຽນຮຳ ເມືອງລາວໄດ້ຍຸ່ເຢັນ ແທ້ນາ!

ສັດຕູຮຸກຮານແຊງ ແມ່ຂອງຂວາງຂຶ້ນ ແດນດິນອາໄສຍ່ ອາວອາພ້ອມໄຮ່ສວນ ນັ້ນແລ້ວ!

ທຳລາຍຊາດເປັນແຜ ຖອກເທເມືອງບ້ານ ກາຍເປັນດິນເຖົ້າຖ່ານ ເຫລືອໄວ້ແຕ່ຮອຍ ເສຍດາຍເດ!

ຮາວີຕໍ່ປະຊາຊົນ ກ່າວບັນລະຍາຍໄດ້ ກາຍ-ໃຈໜອງໝິ່ນ ຝັງແໜ້ນອີ່ງຊ່ວງ ນີ້ນາ!

ເລີຍຮ່ວມແຮງກັນ ຍາດເອກະລາດໄວ້ ຊາວລາວຊົມຊື່ນ ມີຍອມແຜ່ແກ່ໃຜ ດອກນາ

ວ່າຄົນລາວເກັ່ງກ້າ

ເລີຍຜ່ານນານປີ ຈາລຶກຈຳຈິດໄວ້ ທຳລາຍແດນດິນແມ່ ຫາສັງລ້າງລົບຫາຍ ເດນໍ

ເຮືອງຮຸ່ງແສງສີ ທ່ານເອີຍ! ຝັ່ງນຳພາສູ່ ໜີຕາຍຫລົງທົບ ຊາວລາວສູ່ບໍ່ຖອຍ ແທ້ໃດ!



### ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ

- 1. ແຊຕິນໃນນ້ຳອຸ່ນປະສົມເກືອ**  
ເປັນວິທີການທີ່ງ່າຍ ແລະ ໄດ້ຜົນດີ ພຽງແຕ່ກຽມນ້ຳອຸ່ນໃສ່ຊາມແລ້ວໃສ່ເກືອລົງໄປ ຈາກນັ້ນ, ເອົາຕີນລົງໄປແຊປະມານ 15-20 ນາທີ, ເຮັດຕິດຕໍ່ກັນເປັນປະຈຳທຸກມື້ຕະຫລອດ 1 ເດືອນ, ກິ່ນເໝັນຂອງຕີນກໍຈະຫລຸດລົງ ຫລື ອາດຈະໝົດໄປເລີຍກໍໄດ້.
- 2. ແຊຕິນລົງໃນນ້ຳຢາເດັດຕອນ**  
ນ້ຳນ້ຳຢາເດັດຕອນ(Dettol) ກ່ອງສີສົ້ມ ມາປະສົມກັບນ້ຳແລ້ວເອົາຕີນລົງໄປແຊ ພ້ອມກັບຖືເຮັດຄວາມສະອາດ ໂດຍຈະເນັ້ນໄປທີ່ເລັບ ແລະ

## ວິທີກຳຈັດກິ່ນເໝັນຂອງຕີນດ້ວຍໂຕເອງ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ເດັກຝິກງານ

- 3. ແຊໃນນ້ຳຢາບ້ວນປາກ**  
ຖອກນ້ຳຢາບ້ວນປາກ 2 ຝາລົງໃສ່ນ້ຳທີ່ກຽມໄວ້ ຈາກນັ້ນ, ກໍແຊຕີນລົງໄປນດິນຕາມຕ້ອງການ ເພາະໃນນ້ຳຢາບ້ວນປາກ ຈະມີສ່ວນປະສົມຂອງຢາທີ່ກຳຈັດເຊື້ອແບັດທິເລຍໄດ້ດີ ເຮັດເປັນປະຈຳ ກໍຈະຊ່ວຍຫລຸດບັນຫາກິ່ນເໝັນຂອງຕີນໄດ້;
- 4. ຖືດ້ວຍຫິນສົ້ມ**  
ເອົາຫິນສົ້ມມາຖືໃຫ້ທົ່ວຕີນ ເພາະຫິນສົ້ມສາມາດດັບກິ່ນໄດ້ດີ ທັງກິ່ນຕີນ ແລະ ກິ່ນໂຕ ແຕ່ຖ້າຫາກຫາ

ຫລາຍເກີນໄປກໍຈະເຮັດໃຫ້ຜິວບໍລິເວນທີ່ຫນັ່ນແຕກໄດ້;

- 5. ແກ້ບັນຫາທີ່ເກີບ ແລະ ຖົງຕີນ**  
ຊັກເກີບ ແລະ ຖົງຕີນໃຫ້ສະອາດ ປ່ຽນຜື່ນຮອງເກີບເລື້ອຍໆ ແລະ ບໍ່ຄວນໃສ່ຖົງຕີນຄູ່ເກົ່າຊ້າໆ;
- 6. ໃຊ້ເບກກິ່ງໄຊດາ**  
ເບກກິ່ງໄຊດາ ກໍຄືຜົງຜູ້ທີ່ເຮົານຳມາປະກອບໃນການເຮັດເຂົ້າໝີ່ມຢັງ ລາຄາບໍ່ແພງຈັບຈ່າຍໄດ້ງ່າຍ ໂດຍນຳມາປະສົມໃສ່ນ້ຳໃຫ້ຝັ່ງຊື່ນແລ້ວທາໃຫ້ທົ່ວຕີນ, ໃຊ້ຝ່ອຍຖືໃຫ້ທົ່ວຕີນແລ້ວລ້າງນ້ຳອອກ ເທົ່ານັ້ນກິ່ນເໝັນກໍຈະໝົດໄປ.

ແຫລ່ງຂໍ້ມູນ: [www.tnews.co.th](http://www.tnews.co.th)





# ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

## ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

ມາດຕາ 84 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຂະແໜງການ, ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ

ຂະແໜງການ, ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ມີ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ໃຫ້ການຮ່ວມມື ແລະ ປະສານສົມທົບກັບຂະແໜງການພາຍໃນ ຕາມພາລະບົດບາດ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດ ຊອບຂອງຕົນ ກ່ຽວກັບ ການຄຸ້ມຄອງວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່.

### ໝວດທີ 2

#### ການກວດກາວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ມາດຕາ 85 ອົງການກວດກາ

ອົງການກວດກາວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ປະກອບດ້ວຍ:

1. ອົງການກວດກາພາຍໃນ ຊຶ່ງແມ່ນ ອົງການດຽວກັນກັບອົງການຄຸ້ມຄອງວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 80 ຂອງກົດໝາຍສະບັບນີ້;
2. ອົງການກວດກາພາຍນອກ ຊຶ່ງແມ່ນ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ, ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ, ແນວລາວສ້າງຊາດ, ສະໜະພັນນັກຮົບເກົ່າລາວ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ສີມວນຊົນ ແລະ ຝົນລະເມືອງ.

ມາດຕາ 86 ເນື້ອໃນການກວດກາ

ການກວດກາວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ມີເນື້ອໃນດັ່ງນີ້:

1. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ນະໂຍບາຍ, ແຜນຍຸດທະສາດ, ກົດໝາຍ, ລະບຽບການ, ແຜນການ, ແຜນງານ ແລະ ໂຄງການ ກ່ຽວກັບວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່;
2. ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງອົງການຄຸ້ມຄອງວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່;
3. ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ແລະ ການດຳເນີນທຸລະກິດ ກ່ຽວກັບການສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ລວມທັງການເຄື່ອນໄຫວຂອງຜູ້ປະກອບອາຊີບການສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່;
4. ການແກ້ໄຂຄໍາສະເໜີຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່.

ມາດຕາ 87 ຮູບການການກວດກາ

ການກວດກາວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ມີ ສາມຮູບການ ດັ່ງນີ້:

1. ການກວດກາຕາມແຜນການປົກກະຕິ ຊຶ່ງແມ່ນ ການກວດກາທີ່ດຳເນີນໄປຕາມແຜນການຢ່າງເປັນປົກກະຕິ ແລະ ມີກຳນົດເວລາທີ່ແນ່ນອນ;
2. ການກວດການອກແຜນການ ຊຶ່ງແມ່ນ ການກວດກາເມື່ອເຫັນວ່າມີຄວາມຈຳເປັນ ໂດຍແຈ້ງໃຫ້ເປົ້າໝາຍຖືກກວດກາຮູ້ລ່ວງໜ້າ;
3. ການກວດກາແບບກະທັນຫັນ ຊຶ່ງແມ່ນ ການກວດກາແບບຮີບດ່ວນທີ່ບໍ່ໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ເປົ້າໝາຍຖືກກວດກາຮູ້ລ່ວງໜ້າ.

ການກວດກາວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ໃຫ້ປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

### ພາກທີ IX

#### ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ ແລະ ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ

ມາດຕາ 88 ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຜົນງານດີເດັ່ນໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍສະບັບນີ້ ເປັນຕົ້ນ ການປະຕິບັດວຽກງານສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນຈະໄດ້ຮັບການຍ້ອງຍໍ ຫຼື ນະໂຍບາຍອື່ນ ຕາມລະບຽບການ.

ມາດຕາ 89 ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ລະເມີດກົດໝາຍສະບັບນີ້ ຈະຖືກສຶກສາອົບຮົມ, ລົງວິໄນ, ບັບໃໝ, ໃຊ້ແທນຄ່າເສຍຫາຍທາງແພ່ງ ຫຼື ຖືກລົງໂທດທາງອາຍາ ຕາມກົດໝາຍ.

ມາດຕາ 90 ມາດຕະການປັບໃໝ

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ລະເມີດກົດໝາຍສະບັບນີ້ ໂດຍເຈດຕະນາ ຊຶ່ງບໍ່ເປັນກະທຳຜິດທາງອາຍາ ຈະຖືກປັບໃໝ ດັ່ງນີ້:

1. ດຳເນີນທຸລະກິດກ່ຽວກັບການສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈະຖືກປັບໃໝ 9.000.000 ກີບ ຕໍ່ຄັ້ງ;
2. ໃຫ້ຜູ້ອື່ນນຳໃຊ້ໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດ ກ່ຽວກັບການສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຈະຖືກປັບໃໝ 4.500.000 ກີບ ຕໍ່ຄັ້ງ;
3. ປະກອບອາຊີບການສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ຈະຖືກປັບ ໃໝ 3.000.000 ກີບ ຕໍ່ຄັ້ງ;
4. ໃຫ້ຜູ້ອື່ນນຳໃຊ້ໃບອະນຸຍາດປະກອບອາຊີບການສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຈະຖືກປັບໃໝ 1.500.000 ກີບ ຕໍ່ຄັ້ງ;
5. ນຳເຂົ້າ-ສົ່ງອອກເຄື່ອງມືສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ແລະ ຍັງຍືນຄວາມຖືກຕ້ອງທາງດ້ານເຕັກນິກ ຈະຖືກປັບໃໝສາມສ່ວນຮ້ອຍ (3%) ຂອງມູນຄ່າເຄື່ອງມືດັ່ງກ່າວ;
6. ສຳເນົາຖາຍ ແລະ ຈັດພິມ ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ຈະຖືກປັບໃໝ ແຕ່ 400.000 ຫາ 2.000.000 ກີບ ຕໍ່ຄັ້ງ;
7. ນຳເຂົ້າ-ສົ່ງອອກ, ສະໜອງ ຫຼື ນຳໃຊ້ ຂໍ້ມູນ, ຜະລິດຕະພັນ ການສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈະຖືກປັບໃໝ 250.000 ກີບ ຕໍ່ຄັ້ງ.

### ພາກທີ X

#### ບົດບັນຍັດສຸດທ້າຍ

ມາດຕາ 91 ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ສະບັບນີ້.

ມາດຕາ 92 ຜົນສັກສິດ

ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ມີຜົນສັກສິດພາຍຫຼັງ ປະທານປະເທດ ແຫ່ງ ສາທາ

ລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ອອກລັດຖະດຳລັດ ປະກາດໃຊ້ ແລະ ໄດ້ລົງຈົດໝາຍເຫດທາງລັດຖະການ ສິບຫ້າວັນ.

ຂໍ້ກຳນົດ, ບົດບັນຍັດໃດ ທີ່ຂັດກັບກົດໝາຍສະບັບນີ້ ລ້ວນແຕ່ຖືກຍົກເລີກ.

ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ

## ກອງປະຊຸມ...

ມາທິການຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ກຳມະການຂອງກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ, ບັນດາທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີ, ຜູ້ຕາງໜ້າຈາກຂະແໜງການ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ.

ໃນວາລະເປີດກອງປະຊຸມ, ທ່ານ ປອ. ລິເບີ ລິບົວປາວ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ການຈັດກອງປະຊຸມຄົບຄະນະຂອງກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ຄັ້ງນີ້ ແມ່ນປະຕິບັດຕາມທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 73 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາແຫ່ງຊາດ; ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະຂອງກຳມາທິການຈະໄດ້ພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າ ພິຈາລະນາບັນຫາຕ່າງໆກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງກຳມາທິການ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ເອກະສານທີ່ສຳຄັນຕ່າງໆ ທີ່ກຳມາທິການຮັບຜິດຊອບ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າເນື້ອໃນບັນຫາທີ່ຈະບັນຈຸເຂົ້າໃນວາລະກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX; ສ່ວນຫົວຂໍ້ເນື້ອໃນທີ່ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດຖະບານ ທີ່ຈະນຳມາລາຍງານໃນກອງປະຊຸມຄົບຄະນະຄັ້ງນີ້ ລ້ວນແຕ່ຕິດພັນກັບບັນຫາສຳຄັນທີ່ໄດ້ຍົກຂຶ້ນໃນກອງປະຊຸມຮ່ວມ ລະຫວ່າງຄະນະປະຈຳ ແລະ ຄະນະລັດຖະບານເປັນຕົ້ນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນຕາ ທ່ານຍັງໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ດຳເນີນໄປເປັນເວລາ 1 ວັນ ແຕ່ເນື້ອໃນທີ່ສະເໜີໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າຕົກລົງແມ່ນມີຫລາຍບັນຫາເປັນຕົ້ນແມ່ນຈະໄດ້ສະເໜີຜ່ານການສ້າງປຶ້ມຄູ່ມືຂອງກຳມາທິການ ຈຳນວນ 2 ຫົວ ກ່ຽວກັບການພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ, ຫົວທີ 2 ການຕິດຕາມກວດກາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນຕາ ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍຈະໄດ້ຮັບຝັງການລາຍງານ ບັນຫາສຳຄັນຂອງຊາດ ທີ່ລັດຖະບານໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຜ່ານມາ ຕາມມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງຈະລາຍງານໂດຍກະຊວງການເງິນ, ທະນາຄານ ແຫ່ງສປປລາວ, ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ, ອົງການກວດກາລັດ ນອກຈາກນີ້ ຍັງຈະໄດ້ຮັບຝັງການສະເໜີ ກ່ຽວກັບຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍກວດສອບແຫ່ງລັດ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍກວດກາລັດ ເພື່ອໃຫ້ມີເວລາຄົ້ນຄວ້າຊ່ວຍປະກອບຄຳເຫັນເພື່ອຫາວິທີການແກ້ໄຂບັນຫາຮ່ວມກັນ ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດຕາມແຜນການ; ດັ່ງນັ້ນ, ຮຽກຮ້ອງມາຍັງບັນດາທ່ານທີ່ເຂົ້າຮ່ວມ

ກອງປະຊຸມ ຈຶ່ງໄດ້ສຸມສະຕິປັນຍາເຂົ້າໃນການຄົ້ນຄວ້າ ສົນທະນາ ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນ ໃຫ້ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ກວ້າງຂວາງ ເພື່ອຊອກໃຫ້ເຫັນສາເຫດທີ່ເກີດຂຶ້ນຕົວຈິງ ທັງດ້ານດີ ແລະ ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ເພື່ອຄົ້ນຄວ້ານຳສະເໜີວິທີແກ້ໄຂ ໃຫ້ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ໃນສະເພາະໜ້າ ແລະ ຍາວນານ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການລົງທຶນພັດທະນາທີ່ຍືນຍົງ ແລະ ຄວາມມີສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເງິນ ໃຫ້ໝັ້ນຄົງ ແລະ ເຊື່ອໝັ້ນວ່າ ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ຈະຊ່ວຍໃຫ້ບັນດາທ່ານໄດ້ແລກປ່ຽນຄວາມຄິດຄວາມເຫັນໃນເບື້ອງຕົ້ນກ່ຽວກັບການສ້າງນິຕິກຳ ໃນຂົງເຂດແຜນການການເງິນ ແລະ ການກວດກາ, ສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດໃນແຕ່ລະປີ ເຊິ່ງແມ່ນບັນຫາທີ່ຕິດພັນກັບພາລະບົດບາດ, ສິດ, ໜ້າທີ່ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ກວດສອບ ເຊິ່ງຈະຕ້ອງໄດ້ຕີລາຄາສົມທຽບກັບການລົງຕິດຕາມກວດກາຕົວຈິງຂອງບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຢູ່ບັນດາເຂດເລືອກຕັ້ງຂອງຕົນຜົນການສະແດງອອກທາງດ້ານຄວາມຄິດຄວາມເຫັນ ແລະ ການປະເມີນຕີລາຄາສະພາບບັນຫາດັ່ງກ່າວຈະປັນປະໂຫຍດຢ່າງຫລວງຫລາຍໃນການເສີມຂະຫຍາຍ ແລະ ເປີດກວ້າງແນວຄວາມຄິດທີ່ດີໃຫ້ສະມາຊິກກຳມາທິການຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດຖະບານເພື່ອເປັນການອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນການປະສານງານ ລະຫວ່າງອົງການນິຕິບັນຍັດ ແລະ ອົງການບໍລິຫານ ຕໍ່ກັບການພົວພັນວຽກງານ ເພື່ອພ້ອມກັນປະຕິບັດໜ້າທີ່ບໍລິການປະຊາຊົນໃຫ້ມີຄຸນນະພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນກວ່າເກົ່າ. ຜ່ານຈາກກອງປະຊຸມນີ້ເຮັດໃຫ້ບັນດາທ່ານມີຄວາມຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈ ແລະ ໄດ້ຮັບຄວາມສະດວກຫລາຍຂຶ້ນ ໃນການສືບຕໍ່ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງທ່ານ ກໍຄືການສືບຕໍ່ສະໜັບສະໜູນວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ພິເສດແມ່ນວຽກງານຂອງ ກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ໃຫ້ກ້າວສູ່ຄຸນນະພາບທີ່ດີຂຶ້ນເພື່ອເປັນການ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ, ຮັບປະກັນໃຫ້ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມວິໄສທັດ, ຍຸດທະສາດ ແລະ ຂອບແຜນການທ້າປີ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ຮັບຮອງເອົາ ເພື່ອນຳປະເທດຊາດ ຫລຸດຜົນອອກຈາກສະຖານະພາບປະເທດດ້ອຍພັດທະນາ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)



## ສາລະພັດບັນຫາ

## ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ ຄົງຮຽກງານທີ່ບໍ່ສາມາດປະຖິ້ມໄດ້

ໂດຍ: ດິນກີບເມກ

ທິການໃຫຍ່ ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ປະທານປະເທດ ໄດ້ໃຫ້ກຽດໂອ້ລົມຕໍ່ກອງປະຊຸມວຽກງານການເມືອງ-ແນວຄິດທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ V ເຊິ່ງຜູ້ຂຽນຂໍນຳເອົາບາງຈຸດສະເໜີດັ່ງນີ້: ວຽກງານການເມືອງ-ແນວຄິດຖືເປັນສະໜາມຮີບອັນໜຶ່ງໃນວຽກງານຂອງພັກໄລຍະໃໝ່... ວຽກງານການເມືອງ-ແນວຄິດຄື: ສະໜາມຮີບການຕໍ່ສູ້ລະຫວ່າງອັນຖືກກັບອັນຜິດຢູ່ໃນກະໄຕສະມາຊິກພັກເຮົາ ເພື່ອໃຫ້ທຸກຄົນເອົາຊະນະແນວຄິດທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ... ແນ່ນອນບໍ່ປ່ອຍໃຫ້ແນວຄິດບໍ່ຖືກຕ້ອງ, ຜິດເຂວກິນກິນເນື້ອທີ່ ແລະ ຄອບງຳມັນສະໜອງ ຫລື ແນວຄິດຂອງສະມາຊິກພັກ ແລະ ປະຊາຊົນ

ເຮົາເດັດຂາດ... ຢາກເຮັດໄດ້ຕ້ອງອີງໃສ່ສະມາຊິກພັກເຮົາແຕ່ເທິງລົງລຸ່ມຕ້ອງປະຕິບັດຄຳຂວັນທີ່ວ່າ: ເວົ້າຕ້ອງໄປຄຽງຄູ່ກັບການກະທຳ... ເຮັດໃຫ້ຄືກັບເວົ້າ, ການນຳພາທີ່ດີ ຄືການນຳພາທີ່ເປັນແບບຢ່າງ ໝາຍເຖິງຜູ້ນຳພາຕ້ອງເປັນແບບຢ່າງທີ່ດີ... ຜູ້ນຳພາຕ້ອງມີຄຸນນະທຳ, ມີວິໄສທັດ... ຮູ້ຄວາມປາຖະໜາຂອງປະຊາຊົນ..., ພັກເຮົາຕ້ອງໄດ້ແກ້ໄຂ ບັນດາບັນຫາທີ່ປະຊາຊົນ, ຜະນຶກງານຕັ້ງຂຶ້ນ ແລະ ປາຖະໜາຢາກໃຫ້ພັກເຮົາແກ້ໄຂໃນນັ້ນຄື:

1. ການສໍ້ລາດບັງຫລວງ;
2. ຄວາມບໍ່ດຸນດ່ຽງໃນການພັດທະນາ;

3. ຄວາມເຊື່ອມສໍ້ຂອງສັງຄົມ;

4. ການຂາດປະສິດທິພາບຂອງກົນຈັກ ບໍ່ໃຫ້ກົງຈັກແຂງກະດ້າງອາຍາສິດ, ແກ້ໄຂກົນໄກກວດກາຍາກ, ມີຊ່ອງຫວ່າງໃຫ້ຄົນສວຍໃຊ້ເຮັດສິ່ງຜິດໄດ້ງ່າຍ...

ສັງລວມຕາມຄຳເຫັນຂອງເພິ່ນຕໍ່ກອງປະຊຸມວຽກງານການເມືອງ-ແນວຄິດນັ້ນ ແມ່ນມີຈຸດທີ່ເນັ້ນແກ້ໄຂສະມາຊິກພັກ-ຜະນຶກງານທີ່ມີແນວຄິດບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມແນວທາງຂອງພັກ ສຳຄັນແມ່ນລະວັງພວກສວຍໃຊ້ໜ້າທີ່ຕໍ່ແຫ່ງປະຊາຊົນເປັນອາຍາສິດ...!





ບໍ່ຍາກບໍ່ຊາ

HAVE NO DIFFICULTY

ບຸນແຕ້ມ: "ເວລາຢູ່ລອນດອນຂັ້ນໂຕມີບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກກັບພາສາອັງກິດບໍ່?
ໜູຊັບ: "ເຮົາບໍ່ຍາກ, ແຕ່ຄົນອັງກິດຕ່າງຫາກທີ່ຫຍຸ້ງຍາກ"
ບຸນແຕ້ມ: "ຍາກແນວໃດ?"
ໜູຊັບ: "ຍາກ! ກໍຍ້ອນວ່າ ພວກເຂົາເຂົ້າໃຈເຮົາຍາກ"

WHO ປະເມີນປະຊາກອນໂລກ 90% ມີພູມຕ້ານທານພະຍາດໂຄວິດ-19 ແຕ່ເຕືອນໃຫ້ລະວັງສາຍພັນໃໝ່



ທ່ານ ທີໂດສ ອັດຮານອມກີບຣີເຢຊຸສ ຜູ້ອຳນວຍການໃຫຍ່ຂອງອົງການອະນາໄມໂລກ (WHO) ກ່າວວ່າ: ການເຝົ້າລະວັງທີ່ອ່ອນແອກຳລັງເປີດປະຕູໃຫ້ໄວຣັສສາຍພັນໃໝ່ປາກົດຂຶ້ນ ແລະ ເຂົ້າຄອບຄອງໂລກແທນໄວຣັສສາຍພັນໂອມິຄອນ.

ອິດສະຕຣາລີ ຜ່ານກົດໝາຍທີ່ໄຂ້ມງອດ ເພື່ອລົງໂທດຜູ້ລະເມີດຂໍ້ມູນສ່ວນບຸກຄົນ



ອີງຕາມການລາຍງານໃນອາທິດຜ່ານມາ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ອິດສະຕຣາລີໄດ້ຜ່ານກົດໝາຍເພີ່ມການປັບໃໝກ່ຽວກັບການລະເມີດຂໍ້ມູນສ່ວນບຸກຄົນ ຈາກຄ່າປັບໃໝສູງສຸດ 2,2 ລ້ານໂດລາອິດສະຕຣາລີ ມາເປັນການປັບໃໝທີ່ບໍ່ມີເພດດານ, ແຕ່ຈະຖືກຄິດໄລ່ຄວາມເສຍຫາຍ ຫລື ຂະໜາດຂອງອົງການທີ່ສູນເສຍຂໍ້ມູນແທນ ໂດຍການປັບໃໝໃນກໍລະນີຂອງຄວາມເສຍຫາຍຮ້າຍແຮງ ຫລື ການກະທຳຜິດຊ້ຳ ເຊິ່ງເພດດານຄ່າປັບໃໝຈະຖືກເບິ່ງຈາກ 3 ເງື່ອນໄຂ ແລະ ຄິດໄລ່ເງື່ອນໄຂທີ່ເພດດານປັບໃໝສູງສຸດ ປະກອບມີເງື່ອນໄຂຄື:

Logos for LDB Bank and Phongsavanh BANK.

Advertisement for 'ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ' (Law for the People) featuring logos of the Ministry of Justice and the National Assembly, along with broadcast times for TV and radio.

Table with 5 columns: ຜູ້ຊີ້ນຳ, ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ, ຫົວໜ້າບັນນາທິການ, ກອງບັນນາທິການ, ອອກແບບຈັດໜ້າ.